
PROTOKÓŁ Nr XI/2015

z obrad XI sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu, która odbyła się w dniu 26 listopada 2015 r.
w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady –  Zbigniew Przybysz  o  godz.  15:30  otworzył  XI  sesję  Rady
Miejskiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie z
listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszące-
go 15 osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
3. Alicja Podlewska – Sekretarz Dzierzgonia
4. Joanna Kossakowska – Kierownik GK
5. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika RTI
6. Danuta Komar – Bruniecka – Dyrektor MOPS
7. Piotr Klein – Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. 
8. Kazimierz Bieliński – Prezes Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji
9. Małgorzata Borzym – Wiceprezes Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji
10. Barbara Koszewska – Dyrektor Tęczowego Przedszkola w Dzierzgoniu
11. Maciej Karabin – Dyrektor Gimnazjum w Dzierzgoniu
12. Sławomir Erber – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dzierzgoniu
13. Andrzej Kapczyński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bągarcie
14. Dominika Kulik – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruku
15. Leszek Sarnowski – Prezes Regionalnego Towarzystwa Inwestycyjnego S.A
16. Dariusz Browarczyk – opiekun Młodzieżowej Rady Miejskiej Gminy Dzierzgoń
17. Joanna Walkowiak – przedstawiciel firmy Green Key
18. Magdalena Grodecka – Dyrektor Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury
19. Ewa Nazarewicz – radna Rady Powiatu Sztumskiego
20. Wiesława Tonkowicz – Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej
21. Mirosław Szewczun – mieszkaniec Gminy Dzierzgoń
22. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności

                 /załącznik nr 2-3/

Ad punktu 2 porządku obrad 



Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad, który Rada przyjęła jed-
nomyślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2) Przyjęcie ewentualnych zmian zgłoszonych do porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 28 października 2015 r.
4) Przyjęcie  Programu  Ochrony  Środowiska  dla  Gminy  Dzierzgoń  na  lata  2015  –  2018

z perspektywą na lata 2019 – 2022:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

5) Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między sesjami:

a) przedstawienie informacji
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

6) Wnioski i zapytania.
7) Przedstawienie informacji na temat działalności Regionalnego Towarzystwa Inwestycyjne-

go S.A. w Dzierzgoniu za rok 2014 i 2015:

a) przedstawienie informacji 
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

8) Przedstawienie informacji o stanie kanalizacji i wodociągów w gminie Dzierzgoń oraz na
temat przewidywanych taryf na wodę i ścieki:

a) przedstawienie informacji 
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

9) Przyjęcie  Programu  Współpracy  Gminy  Dzierzgoń  z  organizacjami  pozarządowymi
i  innymi  podmiotami  uprawnionymi  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego na
2016 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

10) Określenie  zasad  i  kryteriów  rekrutacji  do  publicznych  szkół  podstawowych
i gimnazjum dla których organem prowadzącym jest Gmina Dzierzgoń:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

11) Zmiana uchwały Nr XXX/309/2013 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 30 grudnia 2013
r.  oraz  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego  przy
ul.  Odrodzenia  w  Dzierzgoniu  wraz  z  oddaniem  w  użytkowanie  wieczyste  udziału
w gruncie i na udzielenie bonifikaty:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.



12) Wyrażenie  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego  w  Stanówku  wraz
z udziałem w gruncie i na udzielenie bonifikaty:

a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

13) Przedstawienie  informacji  Prezesa  GUS  w  sprawie  średniej  ceny  skupu  żyta  za  okres
11  kwartałów  będącej  podstawą  do  naliczenia  podatku  rolnego  na  2016  rok  oraz
w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej wg średniej ceny drewna uzyskanej
przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2015 r. jako podstawy do naliczenia podatku
leśnego na 2016 rok:

a) przedstawienie informacji 
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

14) Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

15) Ustalenie wzorów informacji i deklaracji podatkowych:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

16) Określenie wysokości stawek podatku od środków transportowych:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

17) Ustalenie wysokości opłaty targowej:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

18) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
19) Wolne wnioski radnych.
20) Komunikaty Przewodniczącego Rady.
21) Zamknięcie sesji.

Ad punktu 3 porządku obrad 

Protokół  z  X  sesji  Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu  z  28  października  2015  r.  Rada
Miejska w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie.

Ad punktu 4 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dzierzgoń



na lata 2015 – 2018 z perspektywą na lata 2019 – 2022 przedstawił Z-ca Kierownika RTI –
Jerzy Sulim.

/załącznik nr 4/

Po przedstawieniu projektu uchwały Pani Joanna Walkowiak – przedstawiciel firmy Green
Key.

Pani Joanna Walkowiak poinformowała, że przedmiotem opracowania jest aktualizacja Pro-
gramu Ochrony Środowiska dla Gminy Dzierzgoń. Pierwszy Program Ochrony Środowiska
Gminy Dzierzgoń został  uchwalony w 2005 r.  (uchwała Nr XXII/198/2005 Rady Miejskiej
w Dzierzgoniu z dnia 10 marca 2005 r. w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla
Gminy Dzierzgoń na lata 2004-2007 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2008 - 2011). Ce-
lem Programu jest przedstawienie wytycznych do racjonalnych działań programowych na dal-
sze lata             i poprawa stanu środowiska przyrodniczego Gminy Dzierzgoń. Zawarte w nim
rozwiązania organizacyjne oraz logistyczno – techniczne przyczynią się do właściwego, zgod-
nego z zasadą zrównoważonego rozwoju gospodarowania zasobami przyrodniczymi. Niniejsza
aktualizacja jest wypełnieniem obowiązku Gminy w zakresie aktualizacji strategicznych doku-
mentów gminnych, co pozwala władzom Gminy na bieżąco kontrolować stan środowiska oraz
planować na tej podstawie działania służące ochronie środowiska. Analiza istniejącego stanu
środowiska przyrodniczego, ma na celu identyfikację problemów, które dotyczą Gminy Dzierz-
goń i określenia jaka jest presja człowieka na to środowisko w aspekcie wykorzystywania zaso-
bów przyrodniczych lub  rozwijania  działalności,  która  oddziałuje  na  środowisko.  Niniejszy
Program stanowi szczegółową diagnozę stanu środowiska przyrodniczego określając szanse i
zagrożenia, przedstawia konkretne działania zmierzające do poprawy jego stanu, ustala harmo-
nogram ich realizacji oraz przedstawia prognozę dalszych zmian w środowisku przyrodniczym
Gminy Dzierzgoń w odniesieniu do regionu i kraju. Przy opracowywaniu Programu korzystano
także z zapisów zawartych w niżej wymienionych dokumentach:
- Polityce Ekologicznej Państwa w latach 2009 – 2012, z perspektywą do roku 2016,
- Programie ochrony środowiska województwa pomorskiego na lata 2013-2016
z uwzględnieniem perspektywy do 2020 r.,
- Programie Ochrony Środowiska Powiatu Sztumskiego na lata 2004 – 2011,
- Programie Ochrony Środowiska dla Gminy Dzierzgoń na lata 2007 – 2015,

Niniejszy Program opiera się na dostępnej bazie danych GUS, WIOŚ w Gdańsku, Urzę-
du Marszałkowskiego w Gdańsku,  Starostwa Powiatowego  w Sztumie,  Urzędu Miejskiego
w Dzierzgoniu.  Przy opracowaniu Programu wykorzystano materiały i  informacje uzyskane
także od jednostek działających na omawianym terenie oraz na obszarze województw.

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Świder zapytał czy według Pani – jako fachowca

zawarte są w tej strategii wszystkie zasady edukacji ekologicznej, czy są one szczegółowe?
Dodał, że rola edukacji ekologicznej ma kluczowe znaczenie.

Przedstawiciel  filrmy  odpowiedziała,  że  te  zmiany  w  środowisku  trzeba  zacząć  od
edukacji  mieszkańców,  Gmina  prowadzi  już  liczne  akcje  edukacyjne,  które  powinny
przynieść  efekty,  gdyż  szkolenie  dzieci  od  najmłodszych lat  przyniesie  efekt  dopiero  w
latach późniejszych. Gmina informowała mieszkańców o niskiej emisji, program spalania
odpadów i śmieci, ponieważ jest to problem w każdej gminie, każdy wie, że nie można tego
robić, ale nie każdy to respektuje, nie wiadomo skąd ta ignorancja. Program ma na celu



wskazać pewne aspekty mieszkańcom. Gmina Dzierzgoń działa aktywnie, jak najbardziej
dokument  zakłada  edukację  ekologiczną  i  inne  strategie  działania  w Gminie.  Gmina na
pewno będzie kontynuowała realizowane działania. Mieszkańcom trzeba przypominać od
czasu do czasu pewne rzeczy. 

Przewodniczący Rady - Zbigniew Przybysz  stwierdził, że zamknięte składowisko jest
złe,  bo  nie  wiadomo  co  jest  w  środku,  tak  naprawdę  te  składowisko  nie  było  nigdy
wykorzystywane  w  sposób  właściwy,  składowisko  zostało  zbudowane  do  służenia
wszystkim,  poprzednia  władza  zdecydowała  się  na  wynajęcie  i  tam składanie  odpadów
szpitalnych,  chemicznych,  wszystko  zostało  złożone  i  zamknięte,  możliwe,  że  jest  tam
bomba  ekologiczna,  Przewodniczący stwierdził,  że  może trzeba  to  otworzyć  i  wszystko
posegregować. Przewodniczący Rady zaznaczył, że w wypowiedzi nie znalazł odniesienia
do  znajdywania  nielegalnych  wysypisk  śmieci,  które  trzeba  utylizować,  jest  temat  tzw.
edukacji  ekologicznej  i  to  jest  temat,  Przewodniczący  Rady  dodał,  że  jest  w  stanie
udowodnić, że szkło jest mniej korzystne ekologicznie niż tworzywo sztuczne, tworzywo
sztuczne jest pochodną ropy naftowej o wartości energetycznej dużo wyższej niż węgiel,
tworzywa sztuczne można zagospodarować. Edukacja ekologiczna jak najbardziej.

Pani Joanna Walkowiak zgodziła się z Przewodniczącym Rady, że spalanie tworzyw jest
produktem wysokoenergetycznym. 

Przewodniczący Rady -  Zbigniew Przybysz  uważał,  że  Gmina  Dzierzgoń  jest  małą
gmina rolniczą, nie ma przemysłu, to nie ma emisji, nie ma co ograniczać, Przewodniczący
dodał, że odczuwa odpływ ludności, nie napływ. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę
w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dzierzgoń na lata 2015 – 2018
z perspektywą na lata 2019 – 2022  Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział
15 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XI/98/2015
/załącznik nr 5/

Ad punktu 5 porządku obrad

a) Burmistrz  –  Elżbieta  Domańska przedstawiła  ustną  informację  z  działalności  za  okres
między sesjami, wymieniając:

REFERAT TECHNICZNO - INWESTYCYJNY

1. Zakończono inwestycję związaną z budową sieci wodociągowo-kanalizacyjnej– ul. Pogodna,
os.  Krasickiego,  miejscowość  Nowiny,  w  ramach  rozszerzenia  operacji  związanej
z budową Stacji Uzdatniania Wody w Dzierzgoniu.  Złożono wniosek o płatność końcową.

2.  Przygotowano  wstępną  wersję  wniosku  o  przyznanie  dotacji  w  ramach  konkursu  na
przygotowanie programów rewitalizacji.

3.  Zaplanowano  wstępne  działania  w  ramach  tworzenia  wniosków aplikacyjnych  :  projekt
edukacyjny, projekt na powstanie PSZOK. 

4. Wysłano formularz zgłoszeniowy do projektu „Na własne konto” - obejmujący Gimnazjum
w Dzierzgoniu (projekt obejmuje wprowadzenie dodatkowych zajęć z ekonomii, z biznesu
itp.).



5. Zlecono opracowanie dokumentacji projektowej na remont drogi relacji Minięta-Stanowo-
Morany. Wykonawcą usługi jest firma MARKUB.

6.  Zlecono  opracowanie  dokumentacji  projektowej  na  remont  drogi  relacji  Litewki-Kuksy-
Morany. Wykonawcą usługi jest firma A.M. Nieruchomości Andrzej Marciniak.

7. Zlecono opracowanie dokumentacji projektowej na przebudowę wraz z rozbudową budynku
remizy  strażackiej  w  Dzierzgoniu.  Wykonawcą  usługi  jest  firma  DOMINO  Piotr
Szpejewski.

8. Wysłano prośby o dotacje  w sprawie rozbudowy budynku remizy strażackiej w Dzierzgoniu
do instytucji:  Wojewódzkiego  Związku  Ochotniczych  Straży Pożarnych  oraz  Wydziału
Ratownictwa i Ochrony Ludności Ministerstwa Spraw Wewnętrznych.

9.  Rozpoczęto inwestycję  związaną z  remontem drogi  w Pachołach.  Wykonawcą robót jest
firma POLDRÓG Sp. z o.o. Warszawa.

10.  Dnia  20  listopada  2015r.  otrzymano  decyzję  od  Nadzoru  Budowlanego  w Sztumie  na
użytkowanie budynków komunalnych przy ul. Spokojnej. Przygotowywany jest wniosek o
płatność  do  Banku  Gospodarstwa  Krajowego  o  zwrot  30%  poniesionych  kosztów.
(całkowity koszt: 635.637,60 zł).

11. Rozpoczęto inwestycję związaną z adaptacją pomieszczeń szkoły przy ul. Traugutta 13 na
Warsztaty Terapii Zajęciowej- wykonawca robót jest firma TERMO Andrzej Wesołowski.

12. Podpisano porozumienie z Powiatem Sztumskim o dofinansowanie w kwocie 30.000,00 zł
na realizację w/w przedsięwzięcia, to jest WTZ.

13. Ustalenie warunków  umów przedwstępnych na realizację inwestycji związanej z budową 
fermy wiatrowej.



 14.  Zlecenie  dekoracji  miasta  oświetleniem  świątecznym,  w  związku  z  zbliżającymi  się
Świętami Bożego Narodzenia.

15. Impregnacja obiektów drewnianych na Wzgórzu Zamkowym.

16. Uczestniczenie w spotkaniach z ENERGĄ OŚWIETLENIE w celu zawarcia umowy na
dostarczanie energii do oświetlenia ulicznego i konserwację.

17. Realizacja funduszy sołeckich (Jasna- wykonanie chodnika w kierunku cmentarza , Bągart-
bieżący remont dróg, Budzisz- praca równiarki, Żuławka Sztumska- odkrzaczanie dróg).

18. Usuniecie awarii kabla na Wzgórzu zamkowym (wymiana źródeł światła).

19.  Spotkanie  z  przedstawicielami  Starostwa  Powiatowego  w  Sztumie  przy  budynku
przedszkola w Dzierzgoniu- ustalenie lokalizacji przejścia dla pieszych oraz wydzielenie
miejsca zatrzymania dla autobusu.

20. Prowadzenie prac naprawczych po inwestycji  wodociągowo- kanalizacyjnej  przez firmę
ZOJAX oraz Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dzierzgoniu.

21. Realizacja spraw bieżących (wydawanie zaświadczeń, decyzji administracyjnych). 

REFERAT ds. GOSPODARKI KOMUNALNEJ, NIERUCHOMOŚCIAMI I OCHRONY
ŚRODOWISKA

23. Podpisano 3 akty notarialne w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowych (2 działki rol-
ne w m. Bągart , jedna na poprawę zagospodarowania na ul. Westerplatte)

24. Wydano 3 decyzje w sprawie podziału nieruchomości.

25. Wspólnie z sołtysami organizowane są spotkania z mieszkańcami poszczególnych sołectw-
w  sprawie  inwestycji  przewidzianych  z  funduszy  sołeckich  -zebrania  odbyły  się:
(w Budziszu, Miniętach)

26. Zrealizowano zadania z funduszu sołeckiego na 2015r.
- m. Jasna- chodnik na cmentarz
- instalacja centralnego ogrzewania w świetlicy wiejskiej w Miniętach

27.Zestawienie przedsięwzięć do realizacji w 2016r w ramach funduszu sołeckiego:
Kwota funduszu sołeckiego  razem dla sołectw - 193.082,85 zł

28. Podpisano 6 umów dzierżawnych na grunty stanowiące własność gminy Dzierzgoń (doty-
czy: ogrody warzywne, pomieszczenia gospodarcze, uprawy rolne, grunt pod garaże).

29. Zgodnie  z Ustawą o gospodarce nieruchomościami przygotowywany jest wykaz nierucho-
mości przeznaczonych do dzierżawy , który zostanie wywieszony na okres 21 dni na tabli-
cy ogłoszeń w siedzibie UM w Dzierzgoniu , na stronie internetowej. bip.dzierzgon.pl

30.W okresie od 13.11.2015 r. biuro ochrony środowiska i gospodarki odpadowej rozpoczęło
kampanię  informacyjną,  związaną  z  uporządkowaniem  odbioru  odpadów  od
przedsiębiorców.  Zostało  wysłanych  ponad  130  informacji  do  firm  prowadzących
działalność gospodarczą na terenie gminy Dzierzgoń, w których pouczono o obowiązku



posiadania umowy cywilno – prawnej na odbiór odpadów z lokalu, w który prowadzi się
usługi bądź produkcję. 

Ponadto  stale  wysyłane  są  wezwania  o  dokonanie  zmiany  w  złożonych  deklaracjach
śmieciowych związanych z zwiększeniem ilości osób zamieszkujących gospodarstwo domowe.

Podpisano nową umowę z firmą ECO Malbork na dostawę energii cieplnej do budynku Urzędu
Miejskiego. Zmniejszono zamówioną moc cieplną z 90 na 70 kW.

REFERAT FINANSOWY

W okresie międzysesyjnym w zakresie spraw budżetowych podjęłam Zarządzenia w sprawie:
1. Zarządzenie  nr  247/2015  w sprawie  wniesienia  aportu  rzeczowego  do  Rejonowego

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. z siedziba w Dzierzgoniu przy
ulicy Słowackiego 24 w postaci środków trwałych, z przeznaczeniem na podniesienie
kapitału zakładowego spółki
Środki  trwałe  powstały  w  ramach  projektu  pod  nazwą  „Budowa  studni  i  stacji
uzdatniania wody w Dzierzgoniu”.
- kapitał zakładowy 3.619.500 zł
- kapitał zapasowy 477,16 zł

Zarządzenie nr 228/2015 w sprawie zmiany budżetu gminy:
- 801 "  Oświata  i  wychowanie"  o  kwotę  1.928 zł  dokonano na  podstawie  decyzji

Wojewody  Pomorskiego  nr  FB-I.3111.269.2015.AZ  z  dnia  23.10.2015  r.   z
przeznaczeniem  na  wyposażenie  szkół  w  podręczniki,  materiały  edukacyjne  lub
materiały ćwiczeniowe,

- 852  "  Pomoc  społeczna"  o  kwotę  11.630  zł  dokonano  na  podstawie  decyzji
Wojewody  Pomorskiego  nr  FB-I.3111.257.2015.MSz  z  dnia  23.10.2015  r.  z
przeznaczeniem na wypłatę dodatku w wysokości 250 zł miesięcznie na pracownika
socjalnego  zatrudnionego  w  pełnym  wymiarze  czasu  pracy,  realizującego  pracę
socjalną w środowisku w roku 2015,

- 854 " Edukacyjna opieka wychowawcza" o kwotę 154.691 zł dokonano na podstawie
decyzji Wojewody Pomorskiego nr FB-I.3111.68.2.2015.MS z dnia 22.10.2015 r. z
przeznaczeniem  na  dofinansowanie  świadczeń  pomocy  materialnej  o  charakterze
socjalnym dla uczniów- zgodnie z art. 90d i art. 90e ustawy o systemie oświaty.

3. Zarządzenie nr 243/2015 w sprawie zmiany budżetu gminy:
Zwiększenie dochodów budżetowych w wysokości 200.210 zł dokonano w dziale 852
"Pomoc społeczna" na podstawie decyzji Wojewody Pomorskiego 

- nr  FB-I.3111.226.2015.MSz1  z  dnia  18.11.2015  r.  o  kwotę  200.000  zł  z
przeznaczeniem  na  realizację  świadczeń  rodzinnych  na  podstawie  ustawy  o
świadczeniach rodzinnych, na realizację świadczenia z funduszu alimentacyjnego na
podstawie  ustawy o pomocy osobom uprawnionym do alimentów oraz  realizację
zasiłku  dla  opiekuna  na  podstawie  ustawy  o  ustaleniu  i  wypłacie  zasiłków  dla
opiekunów,  a  także  na  opłacenie  składki  na  ubezpieczenie  zdrowotne  za  osoby
pobierające niektóre świadczenia rodzinne oraz zasiłek dla opiekuna na podstawie
ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych,

- nr FB-I.3111.38.2015.MSz3 z dnia 18.11.2015 r. o kwotę 210 zł z przeznaczeniem na
realizację zadań związanych z przyznaniem Kart Dużej Rodziny.

4. Przygotowano Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Dzierzgoń na lata 2016-2020
5. Przygotowano projekt budżetu Gminy Dzierzgoń na rok 2016

Umorzenia podatków i należności cywilnoprawnych – podatek od nieruchomości 662,29 zł, 
podatek rolny 494 zł.



Referat SOK - stanowisko ds. oświaty 

13. 1. Bieżące rozliczanie przyznanych stypendiów szkolnych. 

14. 2. Bieżące przyjmowanie wniosków na dofinansowanie kosztów kształcenia młodocianych

pracowników. 

15. 3. Rozpoczęcie pracy nad Strategią oświatową gminy Dzierzgoń na lata 2015 – 2020.

16. 4. Bieżący nadzór nad placówkami oświatowymi. 

17. 5. Bieżący nadzór nad dowozami szkolnymi. 

DOK

1. 29 października - wernisaż wystawy, który był zakończeniem warsztatów "Pomalujmy co
się da. Warsztaty zdobnictwa artystycznego" sfinansowanego z Narodowego Centrum Kul-
tury w ramach projektu realizowanego przez Dzierzgoński Ośrodek Kultury "Dom Kultury
+ Inicjatywy Lokalne 2015". W warsztatach brali udział dzieci i dorośli. Warsztaty prowa-
dzone były przez panią XXXXXXXXX XXXX.

2. 30 października - Odsłonięcie muralu przy Gimnazjum im. Jana Pawła II w Dzierzgoniu.
Projekt sfinansowany ze środków Narodowego Centrum Kultury w ramach programu Dom
Kultury + Inicjatywy Lokalne 2015. Projekt realizowany przez DOK.

3. 31 października - "Zaduszki Jazzowe" w Wytwórni Kultury Bo-Tak. Projekt dofinansowano
z Narodowego Centrum Kultury w ramach programu Dom Kultury+ Inicjatywy lokalne
2015 "Twój pomysł na Kulturę". Projekt realizowany przez DOK.

4. 04  listopada  -  rozpoczął  swoją  działalność  "Dzierzgoński  Klub  Gier  Planszowych  i
Karcianych PLANSZOKRACJA, czyli granie bez prądu". Dzieci, młodzież i dorośli przy
wspólnych stołach grają w gry planszowe w każdą środę od 17:00.

5. 06 listopada - koncert topowego zespołu MIKROMUSIC.

6. 11  listopada  -  Obchody  Święta  Niepodległości,  uroczystości  pod  Pomnikiem  Pamięci
Narodowej

7. 11 listopada - koncert Steńczyk/Osiecka

8. 18 listopada - rozpoczęły się nowe zajęcia - warsztaty wokalne prowadzone przez muzyka,
dyrygentkę  Bożenę  Belcarz.  Celem  zajęć  jest  powstanie  wielopokoleniowego  chóru  w
Dzierzgoniu.

9. 20 listopada - wyjazd do kina do Sztumu młodzieży ze świetlicy wiejskiej w Ankamatach.

10. 25 listopada - obchody święta patronki miasta, Św. Katarzyny (wernisaż prac dzieci w DOK,
happening pod pomnikiem Św. Katarzyny, Msza Św. w kościele).

11. Odbywają się także cotygodniowe spotkania wolontariuszy WOŚP, przygotowujące Wielki
Finał Orkiestry 10 stycznia 2016 r.

12. Każdego  dnia  odbywają  się  cykliczne  zajęcia  DOK:  zajęcia  plastyczne,  nauka  gry  na
instrumentach, sekcja gitarowa, nauka tańca.
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Burmistrz uczestniczyła w dniu 18 listopada w obchodach Święta Pracowników Socjalnych (Święto
przypada 21 listopada). Odbył się uroczysty obiad, pracownicy otrzymali nagrody.
Podjęto 22 Zarządzenia Burmistrza Dzierzgonia. Jedno z nich dotyczyło zmian w Regulaminie Or-
ganizacyjnym. Powstały dwa nowe referaty: Referat Techniczno-Inwestycyjny oraz Referat ds. Go-
spodarki Komunalnej, Nieruchomościami i Ochrony Środowiska.
W dniu 13.11.2015 r. odbyło się posiedzenie Młodzieżowej Rady Miejskiej, na którym wybrano do
organów rady nowych przedstawicieli wyłonionych w ostatnich wyborach.

Po przedstawieniu  informacji  Burmistrz  poprosiła  o  wypowiedź opiekuna Młodzieżowej
Rady Miejskiej Gminy Dzierzgoń – Pana Dariusz Browarczyk.

Pan Dariusz Browarczyk poinformował o składzie prezydium Młodzieżowej Rady Miejskiej
Gminy Dzierzgoń,  Przewodniczącą  została  Natalia  Wąsicka,  wiceprzewodniczącym Aleksander
Tomaszewski,  sekretarzem  –  Oliwia  Krajewska.  Dariusz  Browarczyk  podziękował  za  liczną
obecność na pierwszej sesji Młodzieżowej Rady oraz organizację o obchody Katarzynek.

Burmistrz  poinformowała  o  spotkaniu  z  radnym  sejmiku  województwa  pomorskiego  -
Piotrem  Widzem  oraz  Marszałkiem  –  Mieczysławem  Struk,  przekazane  zostały  informacje
i potrzeby, zwróciła się z prośbą o przebudowę drogi 527, także takie spotkanie odbyło się z wójtem
Rychlik, są wspólne deklaracje, które będą złożone. 

Burmistrz  poinformowała  o  spotkaniu  z  firmą  Invall  odnośnie  lokalizacji  elektrowni
wiatrowych, najpóźniej do czerwca 2017 roku zostaną podpisane umowy i tym samym będą wpłaty
z dzierżawy i służebności przesyłu, które zasilą budżet Gminy.

Burmistrz poinformowała, że na początku listopada 2015 roku zostało odkryte nielegalne
wysypisko  śmieci  znajdujące  się  przy  Zakładzie  Gospodarki  Komunalnej,  mieszkańcy
poinformowali o wywożeniu śmieci, na początku była mowa o składowaniu odpadów bio, które się
rozkładają, natomiast mieszkańcy poinformowali, że były tam wywożone wszystkie gruzy, papy z
remontów  dachów,  polecone  było  wykonanie  odkrywki,  okazało  się,  że  Zakład  Gospodarki
komunalnej z poleceniem Pana Prezesa, Pan Prezes kazał wysypywać tam śmieci, te śmieci zostały
przysypywane  ziemią  i  wałowane,  przy  cieku  wodnym powstała  hałda  o  długości  25  metrów,
szerokości 14 metrów i 7 metrów wysokości. Wstępny koszt wywozu śmieci szacowany jest na
kwotę 50.000 zł. Sprawa została zgłoszona do Prokuratury z możliwością popełnienia przestępstwa
przez Pana Prezesa Thiede, pracownicy ZGKiM poinformowali, że było to za zgodą także władz
Gminy, wydana została decyzja, aby Zakład te śmieci wywiózł

Burmistrz  poinformowała,  że  będzie  miała  sprawę  w prokuraturze  odnośnie  wykonania
remontu drogi w Bągarcie na nie swoim gruncie, ponieważ była robiona Schetynówka i mieszkańcy
zgłaszali wniosek o załatanie dziur, koszt wstępny łatania dziur wynosił 12.000 zł, w porozumieniu
z radą sołecką, rada sołecka wyłożyła 5.000 zł, Gmina również dołożyła i przy współpracy firmy
Skanska, korzystając z ich urządzeń zapłacono za masę i zamiast łatania dziur wylano cały kawałek
asfaltu.  Burmistrz  poinformowała,  że  część  drogi  należała  do  Skarbu  Państwa.  Tak  kiedyś
przekazywano drogi, cześć drogi była jako gminna, a cześć Skarbu Państwa, droga ta cały czas była
używana jako droga gminna, w 2014 roku samorząd wykonywał tam remonty i naprawy, zrobione
były chodniki, była odśnieżana. Takie inwestycje nie na swoim terenie także odbywały się w roku
2014, na działce 547/34, ta działka od Spółdzielni Mieszkaniowej we wrześniu 2015 roku została
przejęta uchwałą Rady, ta działka to droga, która została wyremontowana w 2014 roku gdy należała
jeszcze do Spółdzielni i tam został zrobiony remont na kwotę 46.175 zł. Gmina Dzierzgoń robiła
inwestycję w porozumieniu z Zarządem dróg Wojewódzkich, były też remontowane chodniki na
ulicy  Zawadzkiego  w  2014  roku,  gdy  było  już  wiadomo,  że  ta  droga  będzie  całkowicie
przebudowywana,  z  budżetu  Gminy  na  drogę  wojewódzką  wydano  111.000  zł,  gdzie  wkład
województwa  wynosił  tylko  16.000  zł.  Drogi  gminne  są  w  bardzo  złym stanie  i  te  pieniądze
powinny  by  wydane  na  drogi  gminne,  tym  bardziej,  że  droga  515  będzie  kapitalnie
przebudowywana. 
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Burmistrz poinformowała, że w tym czasie odbyło się Walne Zgromadzenie Wspólników
Regionalnego  Towarzystwa  Inwestycyjnego,  Burmistrz  poprosiła  Panią  Halinę  Redlin    jako
członka tej rady o przedstawienie uchwały Rady Nadzorczej RTI. 

Pani Halina Redlin – Skarbnik poinformowała, że została oddelegowana przez Burmistrza
Dzierzgonia  do  rady nadzorczej  RTI,  gdyż  jest  biegłym rewidentem i  posiada  uprawnienia  do
zasiadania  w  radach  nadzorczych,  Pani  Halina  Redlin  odczytała  treść  uchwały  dotyczącej
odwołania  Pani  Jolanty  Szewczun  z  Zarządu  Regionalnego  Towarzystwa  Inwestycyjnego  w
Dzierzgoniu, uzasadnieniem do odwołania Pani Jolanty Szewczun jest przeświadczenie iż jej wybór
był nieważny z mocy prawa, ponieważ naruszał przepisy zabraniające małżonkom członków m.in.
władz gminy, mąż pani Jolanty Szewczun był w chwili jej wyboru burmistrzem, zasiada w organach
zarządzających gminnymi osobami prawnymi. Członkowie rady nadzorczej uzasadnienie oparli o
przepisy i dokumenty. Przepisem tym jest ustawa o samorządzie gminnym, art. 24f ust. 2 „Radni i
ich  małżonkowie  oraz  małżonkowie  wójtów,  zastępców  wójtów,  sekretarzy  gminy,  skarbników
gminy,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy  oraz  osób  zarządzających  i  członków
organów  zarządzających  gminnymi  osobami  prawnymi  nie  mogą  być  członkami  władz
zarządzających lub kontrolnych i rewizyjnych ani pełnomocnikami spółek handlowych z udziałem
gminnych  osób  prawnych  lub  przedsiębiorców,  w  których  uczestniczą  takie  osoby.  Wybór  lub
powołanie tych osób na te funkcje są z mocy prawa nieważne.” Pani Jolanta Szewczun powołana
była w 2011 roku, gdy akcje posiadała gmina Dzierzgoń i rejonowe przedsiębiorstwo Wodociągów i
Kanalizacji. Uzasadnienie oparto również o pismo Wojewody Pomorskiego, opinie i orzecznictwo,
z Panią Jolantą Szewczun nie nawiązał się stosunek pracy, odwołanie i podjęcie uchwały przez
członków rady nadzorczej jest formalnością, bo samo powołanie z mocy prawa jest nieważne.

Burmistrz – Elżbieta Domańska przekazała informację odnośnie Regionalnego Towarzystwa
Inwestycyjnego. Było wiele pytań na temat powołania nowej rady nadzorczej i jej wynagrodzenia,
został  zmieniony skład rady nadzorczej,  wynagrodzenia na tą  chwilę  dla  nowo powołanej  rady
nadzorczej  będą  z  obniżenia  pensji  dla  Pana  Prezesa,  pensja  Pani  Jolanty  Szewczun  wynosiła
13.186  zł,  także  umowa  o  dzieło  z  Panem  XXXXXXXXXXXX  wynosiła  1800  zł,  dlatego
wiceprezesem został pracownik RTI, więc tych kosztów nie będzie, na starą radę wydawano 20.400
zł, nowa rada na tą chwilę ma wynosić 69.600 zł, z obniżenia pensji Pana Prezesa, tj. około 41.000
zł, wiceprezesa 21.600 zł, więc jeszcze będą oszczędności w granicach 13.000 zł. Wynagrodzenie
Pana Prezesa zostało obniżone. Burmistrz poinformowała, że Gmina jako jeden z właścicieli spółki
ma swój kapitał w wysokości 1.240.000 zł. spółka powstała w 1994 roku, Gmina aportem wniosła
200.000  zł,  60.000  zł  wpłacone  było  od  akcjonariuszy.  W  2012  roku  powiększono  kapitał
zakładowy o 840.000 zł, wartość akcji wyceniona została na 2.000 zł, 1.240.000 zł to wkład Gminy
Dzierzgoń jako właściciela spółki, jest to spółka gminna, dlatego koszty powinny być znane, rada
nadzorcza przekazała kilka informacji, mówiono wiele o dokształcaniu, z tej spółki pani Prezes na
szkolenia skorzystała na ponad 35.000 zł, w 2014 roku same delegacje dla Pani Prezes wynosiły
12.286 zł, całkowity koszt delegacji to 36.000 zł.  Burmistrz dodała, że Pani Jolanta Szewczun jest
też kierownikiem w Lokalnej Grupie Działania, gdzie gmina jest udziałowcami, płaci składki na
działalność  LGD  i  tam  wynagrodzenie  wynosi  3.500  zł.  Rada  Nadzorcza  zmieniła  regulamin
wynagradzania,  ponieważ  w  regulaminie  wynagradzania  w  tej  spółce  był  zapis  dla  osób
odchodzących z pracy 12 miesięcznej odprawy, według kodeksu pracy odprawy na ogół bywają
3 miesięczne, 12 miesięcy razy ponad 13.000 zł to około 160.000 zł odprawy. 

b)  
Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder prosił Panią Burmistrz o wyjaśnienie kilku

rzeczy, czy nawet sprostowanie ich, jeśli chodzi o drogę w Bągarcie, to Pani Burmistrz popełniła
samowolę budowlaną, przypomniał słowa Pani Burmistrz, wszystko zgodnie z prawem, zgodnie
według wszystkich zasad.

Druga sprawa jaką poruszył Wiceprzewodniczący to działka nr 547, poinformował, że był
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radnym  w  tamtej  kadencji  i  działka  ta  jest  działką  oddaną  w  użytkowanie  wieczyste  dla
Spółdzielni Mieszkaniowej, własnością Gminy, zapytał czy Pani Burmistrz sprawdziła czy było
podpisane porozumienie pomiędzy Burmistrzem a Spółdzielnią Mieszkaniową na wykonanie tych
prac?

Burmistrz poinformowała,  że jeśli chodzi o samowolę budowlaną i drogę w Bągarcie to
uznano,  że miała  to  być  bieżąca konserwacja,  zostało to  uznane inaczej,  ponieważ miały być
łatane tylko dziury jako bieżąca konserwacja?

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder  stwierdził,  że  trzymamy się  pewnych ram
prawa, więc jeśli droga nie jest naszą własnością, nie wykonujemy tam żadnych prac, gdyż jest to
niezgodne z prawem.

Burmistrz  poinformowała,  że  teren  Spółdzielni  Mieszkaniowej,  gdyby  był  własnością
Gminy,  nie  podejmowana  byłaby uchwała  we  wrześniu  o  przyjęciu  jej  do  Gminy,  Burmistrz
dodała, że porozumienie było niewiążące. 

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  poruszył  kwestię  chodników  przy  ulicy
Zawadzkiego,  oznajmił,  że  Pani  Burmistrz  się  myli,  pamięta,  że  była  podejmowana  uchwała
i dofinansowanie było 80.000 zł, a nie 12.000 zł, druga kwestia jest taka, że w momencie podjęcia
decyzji o remoncie tych chodników, przebudowa drogi 515 miała dotyczyć tylko dywanika, czyli
remontu  nawierzchni  bez  remontu  chodników  i  całej  przebudowy,  natomiast  o  tym  fakcie
dowiedziano się dopiero zupełnie niedawno. 

Wiceprzewodniczący  Rady  dodał,  że  jeśli  chodzi  o  kwestię  wyliczeń  na  temat  rady
nadzorczej, według radnego nowa rada nadzorcza będzie kosztowała 82.000 zł, nie wie czy Pani
Burmistrz policzyła ubezpieczenie, bo to też wchodzi w koszt, zapytał czy Pani Burmistrz wzięła
to pod uwagę? Dodał, że matematyka Pani Burmistrz jest trochę przewrotna, nie rozumiał tych
wyliczeń,  gdzie  poprzednia  rada  miała  20.000  zł,  a  obecna  ponad  80.000  zł,  gdzie  tu  są
oszczędności.  

Burmistrz poinformowała, że jeśli chodzi o budowę drogi 515 to wiedziała dużo wcześniej
niż  była  burmistrzem.  Burmistrz  poinformowała,  że  wyliczenia  zostaną  przygotowane
i przekazane.

Mieszkanka  Dzierzgonia  oznajmiła,  że  minął  rok  czasu  od  momentu  wyboru,
poinformowała,  że  przyszła  w  imieniu  mieszkańców,  poinformowała,  że  startowała  do  rady
powiatu, mimo, że nie chciała startować, żeby nabić na listę punktów, wtedy sobie powiedziała, że
jeśli przez rok nic się nie zmieni, to w imieniu ludzi poinformowała, że 4 lata była radną i nie
pozwoli na to co się teraz dzieje, skierowała słowa do Pani Burmistrz, że przyrzekała, że będzie
chodziła  pieszo,  że  będzie  się  spotykała  z  mieszkańcami,  dodała,  że  przyszła  w  imieniu
mieszkańców.  Dodała,  że  jeżeli  Pani  Burmistrz  przez  3  lata  nie  udowodni,  że  nadaje  się  na
burmistrza to będzie kandydowała na burmistrza, mieszkanka prosiła żeby ze sobą rozmawiać. 

Radny  –  Andrzej  Pskiet  odniósł  się  do  wypowiedzi  Pani  Burmistrz,  powiedział,  że
w  sprawozdaniu  nie  potrzebnie  Pani  Burmistrz  mówi  informacje  co  Dzierzgoński  Ośrodek
Kultury  robi,  bo  to  przeważnie  przedstawia  Pani  Dyrektor.  Burmistrz  powołuje  i  odwołuje
dyrektora  i  na  tym  jego  zadanie  się  kończy.  Od  organizacji  pracy  Domu  Kultury  jest  Pani
Dyrektor. 

Radny – Andrzej Pskiet nawiązał do RTI, poinformował, że czytał różne opinie prawne, ale
idąc tokiem myślenia, że powołanie Pani Jolanty Szewczun na prezesa było nieprawne, z uwagi na
to, że jej maż pełnił funkcję burmistrza, uważał, że z dniem 14 listopada 2014 roku, z chwilą
kiedy przestał być burmistrzem, zatrudnienie z automatu stało się prawne. To jest tak samo, gdzie
był dodatek specjalny nieprawnie pobierany, wprowadzony został regulamin czy zarządzenie i stał
się prawnie powołany. Dobrą praktyką by było, gdyby Pani Burmistrz w spółce akcyjnej, w której
większościowym  udziałowcem  jest  Gmina,  zasięgnęła  niewiążącej  opinii  radnych,  to  nie  są
pieniądze  tylko  Pani  Burmistrz,  dodał,  że  wie  że  jest  to  kompetencja  Pani  Burmistrz,  to  są
pieniądze  każdego  mieszkańca  tej  Gminy.  Radny  odniósł  się  do  sprawy  wynagrodzeń,  nie
wiedział jak te wyliczenia zostały zrobione, ale dla radnego liczone są uzasadnione nagradzanie
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rady nadzorczej, czemu Pani Burmistrz nie powiedziała skąd są finansowane wynagrodzenia Pani
Prezes,  pracowników,  dlaczego  Pani  Burmistrz  pominęła  tą  kwestię.  Radny –  Andrzej  Pskiet
zapytał  dlaczego  gdy  radny  Grzegorz  Murawski  zwrócił  się  z  prośbą  o  uczestnictwo,  gdzie
większościowym  udziałowcem  jest  Gmina,  żeby  Pani  Burmistrz  zezwoliła,  Pani  Burmistrz
odpisała, że nie, bo tak prawo nie zezwala, ale to Pani Burmistrz zwołuje Walne Zgromadzenie
i może zapraszać kogo chce, ale tego Pani Burmistrz nie uczyniła, tym bardziej, że to jest radny,
członek komisji rewizyjnej. 

Burmistrz odpowiedziała, że to nie ona zwalniała, to jest decyzja rady nadzorczej, radny
Grzegorz Murawski 2 dni przed Walnym złożył chęć udziału, dlatego decyzja była taka a nie inna.

Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej - Wiesława Tonkowicz nawiązała do wypowiedzi Pani
Burmistrz  o  drodze,  która  była  remontowana  na  Osiedlu  Krasickiego,  rzeczywiście  to  było
wieczyste  użytkowanie  Spółdzielni,  nie  własno,  własność  była  Gminy,  już  od  wielu  lat
Spółdzielnia  starała  się  o  przejecie  tej  działki,  ale  spotykało  się  to  nie  zawsze  z  pozytywną
decyzją,   ta droga cały czas oczekiwała,  była  bardzo zniszczona,  prowadziła  ona do sklepów,
kawiarni Caro i mieszkańcy zwracali się z prośbą o remont, na Osiedlu Krasickiego Spółdzielnia
już nie ma budynków, kilkakrotnie były prośby do Urzędu o remont drogi, ostatni raz na wiosnę
2014 roku, było to uzgodnione, że to będzie wyremontowane w ramach możliwości finansowych
Gminy i miało to zostać później przejęte przez Gminę.

Jolanta  Szewczun  –  Przewodnicząca  Rady Powiatu  Sztumskiego  wyjaśniła,  z  czego  jej
wynagrodzenie jest refundowane, poinformowała, że jej wynagrodzenie w wysokości 13.000 zł, to
te 13.000 zł stanowi cały etat, 0.9 części tego etatu pokrywane są ze środków unijnych, kosztem
RTI jest tylko 1/10 płac, ze względu na to, ze oprócz tego Pani Szewczun zarządza projektami,
zarządza również firmą, w 2014 roku realizowanych było 17 projektów, gdzie w każdym z tych
projektów  były  koszty  zarządzania,  które  są  dzielone  na  koordynatora,  który  bezpośrednio
odpowiada za projekt, osobę zarządzającą projektem, osobę która księguje ten projekt oraz koszty
bieżące,  jak  utrzymanie  budynku  czy  pomieszczenia,  Pani  Szewczun  poinformowała,  że
pracownicy  RTI  zarabiają  po  10.000  zł  i  to  też  jest  wynikiem pracy,  która  została  włożona
w projekty i ich oddelegowanie, wkład własny RTI w tych płacach jest najczęściej 10%.

 Jolanta  Szewczun –  Przewodnicząca  Rady Powiatu  Sztumskiego  ustosunkowała  się  do
swoich szkoleń, powiedziała, że przygotowując się do nowego okresu programowania, każdy kto
go przeczytał zauważył, że 50% środków było przeznaczonych na innowacje, w związku z tym, że
takie projekty mają być realizowane, a na terenie Gminy nie ma takich fachowców i w zespole
RTI również, podjęła decyzję i tą decyzję zaakceptowała rada, że musi być na terenie Gminy,
która takie wykształcenie uzupełni, to nie był prosty kurs ani szkolenie, był egzamin, egzamin
pisało wiele osób, tylko 17 osób zostało wybranych przez profesora, który przyjeżdżał szkolić ze
Szwajcarii, Pani Szewczun poinformowała, że zdobyła takie kwalifikacje i została przygotowana
do nowego okresu  programowania.  W RTI  również  pracownicy byli  kształcenie,  szkoleni,  za
pieniądze które były zdobywane, osoba z większą wiedzą z windykacji,  to pracownica została
skierowana  na  studia  z  windykacji,  wykształcenie  nie  wynikało  z  nudy,  poświęcała  soboty,
niedziele, kształcąc się w tym kierunku, to nie są jedyne studia podyplomowe, które skończyła,
skończyła studia rewitalizacji Zieleń Zabytkowa gdzie przygotowywali konserwatorzy przyrody
i  zabytków,  skończyła  kurs  audytora  energetycznego,  dlatego  powstały  „słoneczne  dachy”,
dlaczego  za  pierwszy  program  gospodarki  odpadowej  Gmina  nie  płaciła?  Ponieważ  Pani
Szewczun napisała pracę dyplomową na temat programu gospodarki odpadowej, każde ważniejsze
rozdanie programowe wymagały przygotowania, skończyła wiele kierunków, które były związane
z przyszłością w Gminy. Dodała, że 50% środków, które jest w budżecie województwa to jest
przeznaczone na ten cel, wiec wyprzedziła to co ma się zdarzyć. Pani Burmistrz poinformowała,
że w 2014 roku wydano 12.000 zł  na rok,  wiec jest  to w miesiącu 5 wyjazdów do Gdańska,
poinformowała,  że  przy  projektach  wielokrotnie  musiała  być  w Urzędzie  Marszałkowskim,  a
jeżeli chodzi o koszty rady, to koszty personelu mogą być pokrywane                          z projektów,
ale koszty członków rad nadzorczych tylko pochodzą z kapitału zakładowego. Te 82.000 zł to jest
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pomniejszony kapitał firmy.
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz nie zgodził się, ze kapitał jest pomniejszony,

podziwia skromność Pani Szewczun, myślał, że firma jest gminna, a Pani Szewczun mówi „moja
firma”. Przewodniczący dodał, że trzeba się zebrać i mimo że tak znakomity człowiek odchodzi,
to Gmina sobie poradzi. 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Jolanta Szewczun poinformowała, że pracuje z pasją, to
wynika z zaangażowania, pracy i serca jakie w to wkłada, życzy sukcesów nowemu prezesowi
i myśli,  że ta firma będzie dalej  dobrze prosperowała.  Zapewniła,  że jej  aktywność społeczna
i polityczna nie będzie mniejsza, zapewniła że dalej będzie pracowała dla mieszkańców, dodała,
że zawsze pracuje jednakowo, nie ważne czy za 12.000 zł czy za 1.000 zł. Pani Jolanta Szewczun
poinformowała, że jest jej na sercu żeby Gmina Dzierzgoń się rozwijała.

Radna  –  Wiesława  Grzegowska  zapytała  jakie  były  zyski  dla  Urzędu  i  prywatnych
inwestorów? 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz poinformował, że RTI jest to firma non profit,
zysk  wypracowany  nie  może  być  dzielony  na  udziałowców,  przeznaczony  jedynie  na  cele
statutowe takie jak szkolenia. Tak jest określony statut. Przewodniczący zgadza się z koncepcją,
żeby udziałowcy otrzymywali dywidendę w postaci pieniędzy. Przewodniczący dodał, że nie da
się ukryć, ze to instytucja która ściąga pieniądze i jest potrzebna, ma wątpliwości, czy te pieniądze
były dobrze wykorzystane.

Radny – Mirosław Szmigiel  stwierdził,  że przykro mu, że jest na sali  i  musi niektórych
rzeczy słuchać, nie można mówić o samowoli budowlanej, było porozumienie z wykonawca, że
można było zrobić odcinek drogi, było to ominięte, ktoś się zainteresował tą sprawą i zgłosił do
prokuratury, wykonawca zrobił całość drogi za mniejszą kwotę. Radny odniósł się do delegacji,
przysłuchując  się  stwierdził,  że  jeśli  uzyska  tyle  środków co  RTI  to  życzy takich  wyjazdów
i delegacji,  bo jeśli  będzie tyle  projektów to tyle  wyjazdów będzie.  Dodał,  że  powstało dużo
miejsc pracy, działalności gospodarczych. Radny Mirosław Szmigiel podziękował Pani Jolancie
Szewczun, ponieważ słuchając mieszkańców i ich opinii, pozyskane są środki, było ich bardzo
dużo. Życzył nowemu zarządowi takich samych sukcesów jak do tej pory.

Przewodnicząca Rady Powiatu – Jolanta Szewczun poinformowała, że RTI pozyskało 30
mln  zł  na  pożyczki  dla  przedsiębiorców z  czego  ¼ tych  środków trafiła  do  przedsiębiorców
Dzierzgonia, 20 mln tych środków było nieoprocentowanych, z tego wszystkiego powstało 150
miejsc  pracy,  więc  mówienie  czy  środki  były  wydatkowane  prawidłowo  czy  nie,  może
wypowiedzieć się nowa rada nadzorcza powołana w czerwcu, która wszystko sprawdziła, fakturę
po fakturze,  nie miała żadnych zastrzeżeń do funkcjonowania firmy i wydatkowania środków, jest
z tego protokół.

Sołtys – Tomasz Stankiewicz zapytał co z nielegalnym wysypiskiem śmieci, jest tam gruz,
ziemia tak?

Burmistrz odpowiedziała, ze były remontowane dachy na Okrzei i stamtąd pochodziła papa,
są tam śmieci. Ustawa zabrania składowania śmieci, zostało to złożone przy cieku wodnym. 

Sołtys – Tomasz Stankiewicz stwierdził,  że wydane zostanie 50.000 zł na coś co nie ma
sensu, nie ma sensu wywozić takich rzeczy, niewiele się zmieni, ziemia i gruz to nie są rzeczy
szkodliwe, może można tym utwardzić drogi. 

Burmistrz  poinformowała,  że  od  2011  roku  jest  ustawa  o  gospodarce  odpadami,  która
reguluje wywóz nieczystości i  jeśli  otrzymuje informacje, że tam są wywożone śmieci,  osobą
odpowiedzialną jest burmistrz, który musi zachowywać prawo, jest to zakaz, nie można na takie
rzeczy pozwalać, to że kiedyś wywożono śmieci, to o czym wie, że zagraża ochronie środowiska,
to na to nie pozwoli.

Radny – Krzysztof Haber zapytał czy ktoś z ochrony środowiska coś mówił na ten temat,
czy miał zastrzeżenia? Zastanawiał się, czy Gminę stać na to.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz poinformował, że Zakład musi to usunąć
Radny – Mieczysław Link stwierdził, że to ZGKiM powinien za to zapłacić, a nie z budżetu
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Gminy.
Burmistrz oznajmiła,  że wydana została decyzja na usuniecie i  będzie usuwał to Zakład

Gospodarki Komunalne,  jest  postępowanie z  osobą wskazaną,  od której  będzie wymagany zwrot
kosztów, taka jest procedura.

Radny –  Andrzej  Pskiet  przychylił  się  do  podziękowań dla  Pani  Szewczun,  na  Komisji
Budżetowej  zaszczycił  swoją  obecnością  jeden  z  przedsiębiorców,  dzisiaj  z  podtekstów  Pana
Przewodniczącego Rady wyczuł, że dążenie jest do sprzedaży akcji gminnych będących w RTI. Takie
wrażenie odnosi. Nie chciałby żeby to się sprawdziło, instytucja ta jest potrzebna, ludzie tam pracują
i przedsiębiorcy z tego korzystają.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zauważył, że może to jest dobry moment na
sprzedaż tej firmy, akcji, zdaniem Przewodniczącego ta firma jest warta co najmniej kilka milionów
złotych, jeśli ilość etatów będzie utrzymana, jeśli znalazłby się kupiec, a myśli, dotarły zapytania ze
strony poprzedniej  rady nadzorczej,  że może warto byłoby sprzedać,  gdyby budżet  gminy został
zasilony kilkoma milionami złotych, to uważa, że łącznie z budynkiem należałoby to sprzedać. 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Jolanta Szewczun poinformowała, że trzeba wiedzieć, że
na  sprzedaż  tej  firmy przez  najbliższe  6 lat  nie  ma najmniejszej  możliwości,  dlatego że  projekt
otrzymał dofinansowanie na wyremontowanie budynku i od momentu ostatniej płatności musi minąć
5 lat  i  musi  być  zachowana trwałość  projektu i  dopiero  później  można myśleć  o jakichkolwiek
zmianach,  w projekcie  jest  zapis  –  inkubator  przedsiębiorczości,  który musi  trwać,  Pani  Jolanta
Szewczun  przestrzegała  przed  błędną  informacją,  która  tylko  zamydla,  nie  można  przez  6  lat
sprzedać RTI, musi trwać.

Burmistrz poinformowała, że jest uchwała Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 28 kwietnia
2011 roku, która mówi, że Gmina Dzierzgoń poprzez Burmistrza Dzierzgonia może cofać, zbywać
udziały lub akcje w spółkach, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Rozwoju i Budżetu, nikt sam
nie będzie podejmował takiej decyzji, nie ma takiego prawa. 

Radny  –  Andrzej  Pskiet  powiedział,  że  ma  uwagę  do  Pani  Skarbnik,  ustawa
o samorządzie gminnym mówi wyraźnie i ustawie o pracownikach samorządowych, w jakiej  roli
występuje Skarbnik, jako z głosem doradczym, a nie komentowania czegoś, bo to już od dłuższego
czasu na tej Sali zaczyna się odbywać.

Mieszkanka ulicy Okrzei  poinformowała,  że  jest  tam dom do rozbiórki,  z  jednej  strony
zabrano eternit, a z drugiej spadają części eternitu z dachu przy budynku Nr 9 przy ulicy Okrzei,
tworzy to zagrożenie.

Burmistrz poinformowała, że jest już decyzja o rozbiórce tego budynku, jest już podpisana
umowa. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie informację z działalności Burmistrza między
sesjami, którą Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

O godzinie 17.20 Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy.

O godzinie 17.35 wznowiono obrady XI sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu

Ad punktu 6 porządku obrad

Radny – Andrzej  Pskiet  zapytał  o  drogę na  Osiedlu  Jagiełły,  znajdującej  się  na  działce
nr 158/73, między blokami nr 9 i nr 11, dodał, że w 2014 roku był składany wniosek do Urzędu
o remont tej drogi, jest tam tragedia, nie można przejechać, są tam dziury, radny dodał, że umieścił
tą  drogę  we  wniosku  do  budżetu,  warto  byłoby  się  przejść  i  zobaczyć  jaki  jest  stan  dróg
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i  chodników na Osiedlu Jagiełły, chodniki są zapadnięte, mieszkają tam osoby niepełnosprawne
poruszające  się  na  wózkach  inwalidzkich,  drugie  pytanie  radnego  skierowane  było  do  Prezesa
ZGKiM - Piotra Klein, zapytał o kaplicę na cmentarzu, jak daleko są roboty i kiedy ewentualne
zakończenie na cmentarzu,  trzecie  pytanie  radny skierował  do Pani  Burmistrz  i  dodał,  że  Pani
Burmistrz zwalnia, a radny pyta, dlaczego został zwolniony Pan XXXXX XXXXXXXXXX, na
jakiej  podstawie  prawnej,  przede  wszystkim  to  człowiek  mający  60  lat,  40  lat  pracy  w  tym
Urzędzie, w jeden dzień dostaje nagrodę jubileuszową za 40 lat pracy, a w następny dzień zostaje
zwolniony,  ustawa  o  pracownikach  samorządowych  też  określa  w  jakich  warunkach,  kiedy
powinien  zostać  zwolniony,  każdy  pracownik  Urzędu  podlega  okresowej  ocenie,  dwie  kolejne
negatywne opinie o nim uprawniają do zwolnienia, czy to nie narazi na kolejny proces? Czy to
znowu nie uderzy w nasz budżet, zwłaszcza że został zwolniony bez świadczenia pracy, czy Gminę
na to stać? 

Radna – Wiesława Grzegowska zapytała w imieniu rodziców uczniów szkoły podstawowej,
dodała, że rodzice są zaniepokojeni, ponieważ na radzie rodziców zostali poinformowani, że nie ma
pieniędzy na wypłaty dla  nauczycieli  i  pracowników oraz że nie  było wykonywanych żadnych
remontów w tej szkole.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  wspomniał,  że  wiosną  tego  roku  była
podejmowana uchwała odnośnie sprzedaży działki nr 490/7 o powierzchni  0,076 ha, sprzedaną za
2.080 zł,  Wiceprzewodniczący poinformował, że są to sprawdzone przez niego dane, mogą być
jakieś pomyłki w tym, wtedy do tej uchwały było uzasadnienie, że właściciel stacji benzynowej na
ulicy Zawadzkiego planuje rozbudowę obiektu i potrzeba kilka metrów dodatkowej działki, aby ta
działalność  funkcjonowała  dalej,  Rada  podjęła  pozytywną  decyzję  ponieważ  przedsiębiorcom
działającym  na  terenie  miasta  pomagać,  Wiceprzewodniczący  Rady  zapytał,  komu  została
sprzedana ta działka? Radny – Ryszard Świder dodał, że z informacji jakie posiada wynika,  że
nabywca tej  działki, wymienionej wcześniej, posiadał tam również działkę 489/3 o powierzchni
0,0033 ha i jeszcze w tym samym dniu, w którym została podpisana umowa notarialna w Olsztynie,
radny nie wiedział kto był podpisać z Urzędu ten akt notarialny, w tym samym dniu obie te działki
zostały sprzedane za kwotę 200.000 zł.  W związku z tym zapytał,  komu to zostało sprzedane.
Wiceprzewodniczący  zwrócił  się  z  wnioskiem  do  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej
o wnikliwe  sprawdzenie przebiegu i prawidłowości sprzedaży tych działek.

Radny – Mieczysław Link zapytał jak się przedstawia sprawa przejęcia gruntu od Agencji,
tam gdzie boisko. 

Radna – Emilia Tkacz zapytała na jakim etapie jest sprawa pediatry w Gminie, czy coś już
wiadomo i poruszyła problem zgłoszony od rodziców szkoły podstawowej, który dotyczy tego, że
mają się  powiększyć  niektóre klasy w liczbę uczniów kosztem zmniejszenia ilości  klas,  czy ta
sytuacja jest znana Pani Burmistrz?

Radna – Emilia Tkacz uświadomiła sobie, czy po podpisaniu umowy z firmą ECO, zapytała
na jaki okres została podpisana umowa i czy są jakieś zmiany oprócz tego, że zmniejszona jest moc
z 90 na 70 kW, czy będzie niższa kwota za kilowat? 

07.49 Radny – Krzysztof Haber zapytał Prezesa ZGKiM o ceny śmieci, jaki wpływ jest od
wszystkich zakładów użyteczności publicznej, ile powinno być, a ile jest?

Radna – Irena Dywan zapytała, czy jest w Urzędzie jest osoba wyznaczona do podpisywana
dokumentów, dziś była sytuacja, że Pani Burmistrz nie było i osoba musiała czekać.

Janusz  Kulik  –  mieszkaniec  Dzierzgonia  odniósł  się  do  wypowiedzi  Przewodniczącego
Rady  z  dnia  11  listopada  i  uczenie  patriotyzmu,  złamał  19  ust.  2  ze  przewodniczący  tylko
organizuje prace rady

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zapytał, czy z informacji dobrze zrozumiał, że
zabezpieczono elementy drewniane na parku, a co z pozostałymi?

Radny  –  Mirosław  Szmigiel  oznajmił,  że  została  sprzedana  nieruchomość  na  terenie
Bągartu, są potrzeby w każdych miejscowościach, czy część środków trafi do Bągartu, co będzie
z  tymi  środkami?  Potrzeby mieszkańców Bągartu  to  plac  zabaw i  sala  sportowa,  został  także
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1 chodnik. 
Radny – Bogdan Toporkiewicz zapytał  czy jest  pisemna odpowiedź z Powiatu odnośnie

ekranów w Prakwicah i zatoczki koło przedszkola?
Mirosław  Szewczun  –  mieszkaniec  Gminy  zapytał  czy  to  prawda,  że  niektóre  firmy

korzystały  z  majątku  gminnego,  nie  płaciły  podatku,  chodzi  o  żwirownię,  zapytał  ile  Gmina
w ostatnim czasie straciła na tym?

Ad punktu 7 porządku obrad

a) Informację  na  temat  działalności  Regionalnego  Towarzystwa  Inwestycyjnego  S.A.
w Dzierzgoniu za rok 2014 i 2015 przedstawił Prezes Regionalnego Towarzystwa Inwestycyjnego
– Leszek Sarnowski.

          /załącznik nr 6/

Pan  Leszek  Sarnowski  –  prezes  Regionalnego  Towarzystwa  Inwestycyjnego  S.A.  na
początku  swojej  wypowiedzi  przedstawił  swoją  osobę,  jest  historykiem,  z  wykształcenia  jest
historykiem, przez 10 lat uczył historii w szkole w Sztumie, był reporterem, dziennikarzem w TVP
Gdańsk, dodał, że pozyskiwał środki na produkcje, pochodzące z Komisji Europejskiej, po odejściu
z TV pracował w muzeum archeologiczno - historycznym w Elblągu, gdzie w ramach projektu
pozyskał  4.000.000  Euro  na  modernizację  muzeum,  w  wyniku  konkursu  został  Dyrektorem
Departamentu Kultury w Elblągu, w biurze prezydenta Elbląga był głównym specjalistą budżetu
obywatelskiego. Prezes oznajmił, że jest dużo emocji związanych ze zmianą prezesa, dodał, że jest
to  dla  niego wyzwanie,  RTI stało się  jego udziałem, poinformował,  że zna się  z Panią Jolantą
Szewczun od wielu lat, był radnym sejmiku województwa pomorskiego, jako radny i dziennikarz
wspierał działania RTI, jest pełen uznania, jest to bardzo profesjonalny i świetnie przygotowany
zespół, powiedział że ważne jest utrzymanie i być może polepszenie tego co jest, zwiększenia ilości
realizowanych  projektów,  choć  niewątpliwie  będzie  to  bardzo  trudne  zadanie,  ponieważ  tych
środków będzie ubywało, każdego roku o te środki trzeba było walczyć, dodał, że jest gotowy żeby
walczyć  o te  środki,  dodał,  że  widzi  pewne działania,  które warto byłoby podjąć,  kreatywność
zespołu spotkała się z wspólnym wyrażeniem zdania, niszowe zadania na zasadach komercyjnych,
przy takim stanie prawnym jest niemożliwe, działanie non profit jest zapisane w statucie spółki,
statuty można zmieniać, ale jest zapis non profit, stwierdził, że rozsądek zawsze w Radzie będzie
zwyciężał, a jako Zgromadzenie Wspólników Gmina Dzierzgoń była zawsze bardzo dynamiczna,
poinformował,  że  znajdzie  takie  rozwiązanie,  aby  spółka  funkcjonowała  i  odnajdywała  się  na
rynku, myślał, że jest wiele miejsc, które dają nadzieję na dobrą przyszłość.
                 

b)
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz wystraszył się sum wynikających z windykacji,

zapytał czy utworzone zostały rezerwy na ten cel?
Przewodnicząca  Rady Powiatu  -  Jolanta  Szewczun   poinformowała,  że  tak,  są  rezerwy

obowiązkowe.
Radny – Mirosław Szmigiel zapytał czy na podstawie pozyskanych środków, czym więcej

pieniędzy przepłynie, to prezes może uzyskać większy dochód? Jest przelicznik procentowy. Im
więcej środków przepłynie tym większe pensje. 

Prezes – Leszek Sarnowski poinformował, że ma podpisaną umowę na konkretną kwotę,
jest rubryka „dodatek projektowy” i w tym dodatku projektowym, to rada nadzorcza ustala jaki
procent przeznaczony jest dla każdego z pracowników. W związku z tym, że te pieniądze które
pozyskuje RTI,  to  funkcjonowanie  RTI  budżetu  Gminy nic  nie  kosztuje,  nie  trzeba  dokładać,
kiedyś włożyli pieniądze akcjonariusze, jeśli chodzi o zarobki, to między 80% a 90% zarobków
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jest finansowanych z projektów, poinformował, że zaczyna pracę, wiec nie życzył sobie wysokich
dodatków, ponieważ byłoby to niemoralne jest aby przyznawać takie duże kwoty. 

Radny – Mirosław Szmigiel oznajmił, ze dodatek projektowy jest motywacją dla prezesa.
Przewodnicząca Rady Powiatu - Jolanta Szewczun wyjaśniła, że koszty delegacji są również

refundowane z projektów.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  informację  na  temat  działalności
Regionalnego Towarzystwa Inwestycyjnego S.A. w Dzierzgoniu za rok 2014 i 2015, którą Rada
przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

Ad punktu 8 porządku obrad

a) Informację  o  stanie  kanalizacji  i  wodociągów  w  gminie  Dzierzgoń  oraz  na  temat
przewidywanych taryf na wodę i ścieki przedstawił Prezes RPWiK – Kazimierz Bieliński.

/załącznik nr 7/

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zapytał czy decyzja inwestycyjna polegająca na
budowie stacji uzdatniania wody była słuszna, w kontekście istniejącego stanu kanalizacji,  czy
była to dobra kolejność inwestycyjna, właściwa? Są braki kanalizacji deszczowej, również stan
istniejącej kanalizacji jest nie najlepszy, Jest nowa stacja, poprosił o krótką ocenę, jeśli chodzi
o kolejność inwestycji.  Czy mimo wszystko nie należało najpierw zając się budową, naprawą
istniejącej sieci, kanalizacji, a później budową stacji.

Prezes  RPWiK  –  Kazimierz  Bieliński  poinformował,  że  kolejność  inwestycji  była
uzależniona od tego jak były przyznawane środki. Prezes poinformował, że budowa stacji była
decyzją nieodzowną dla miasta, stacja stara miała 20 lat i trzeba było podejmować decyzję albo
remontować, albo budować nową. Była to właściwa decyzja.

Radna – Emilia Tkacz poruszyła kwestie zanieczyszczonej wody, poprosiła żeby zamieścić
taką  informację  w  informatorze  dzierzgoński,  żeby  mieszkańcy  wiedzieli,  że  wiekowość
kanalizacji może mieć na to wpływ. 

Prezes RPWiK– Kazimierz Bieliński poinformował, że taryfy wody i ścieków na rok 2016
pozostają na tym samym poziomie co obecnie, czyli dla gospodarstw domowych 4.11 zł - woda,
ścieki - 5.99 zł. Cena 1m3 jest jednakowa dla wszystkich.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zapytał o ilość ginącej wody?
Prezes RPWiK– Kazimierz Bieliński poinformował, że taka informacja była na poprzedniej

sesji przedstawiana, był specjalny punkt poświęcony stratom.
Radny – Dariusz Miszczuk zapytał, czy było przedstawionych kilka kalkulacji?
Prezes  RPWiK–  Kazimierz  Bieliński  powiedział,  że  zgodnie  z  ustawą  o  zaopatrzeniu

ludności w wodę, ceny proponowane przez RPWiK są ustalane z zarządem miasta, zarząd ma
prawo aby dotować pewną grupę, wpływ na kształtowanie się cen i ustalania podatku, o potem
musi być wkalkulowane w cenę wody, zarząd ma wpływ na wielkość amortyzacji, czyli majątku.
Zarząd RPWiK przedstawił 5 wersji, jedna została zaakceptowana.

Radny – Dariusz Miszczuk rozumiał, że Zarząd RPWiK przedstawił podwyżki?
Prezes RPWiK– Kazimierz Bieliński powiedział, że przedstawione zostały kalkulacje.
Radny  –  Dariusz  Miszczuk  zauważył,  że  dzięki  Pani  Burmistrz  udało  się  zaoszczędzić

pieniądze.
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b)
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie informację o stanie kanalizacji i wodociągów

w gminie Dzierzgoń oraz na temat przewidywanych taryf na wodę i ścieki, którą Rada przyjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

Ad punktu 9 porządku obrad

a) projekt  uchwały  w  sprawie przyjęcia  Programu  Współpracy  Gminy  Dzierzgoń
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami uprawnionymi prowadzącymi działalność
pożytku publicznego na 2016 rok przedstawiła Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 8/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę

w sprawie  przyjęcia  Programu  Współpracy  Gminy  Dzierzgoń  z  organizacjami  pozarządowymi
i innymi podmiotami uprawnionymi prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2016 rok
Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XI/99/2015
/załącznik nr 9/

Ad punktu 10 porządku obrad

a)  projekt  uchwały  w  sprawie określenia  zasad  i  kryteriów  rekrutacji  do  publicznych  szkół
podstawowych i gimnazjum dla których organem prowadzącym jest Gmina Dzierzgoń przedstawiła
Sekretarz – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 10/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę

w sprawie określenia zasad i kryteriów rekrutacji do publicznych szkół podstawowych i gimnazjum
dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina  Dzierzgoń Rada  podjęła  jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 15 radnych.

 
W załączeniu uchwała Nr XI/100/2015

               /załącznik nr 11/
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Ad punktu 11 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXX/309/2013  Rady  Miejskiej
w Dzierzgoniu z dnia 30 grudnia 2013 r. oraz w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu
mieszkalnego  położonego  przy  ul.  Odrodzenia  w  Dzierzgoniu  wraz  z  oddaniem  w
użytkowanie wieczyste udziału w gruncie i na udzielenie bonifikaty przedstawiła Kierownik
Referatu ds. Gospodarki Komunalnej, Nieruchomościami i Ochrony Środowiska – Joanna
Kossakowska.

/załącznik nr 12/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę

w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/309/2013 Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 30 grudnia
2013  r.  oraz  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego  przy
ul. Odrodzenia w Dzierzgoniu wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału w gruncie i na
udzielenie bonifikaty Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XI/101/2015
                     /załącznik nr 13/

Ad punktu 12 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego
w  Stanówku  wraz  z  udziałem  w  gruncie  i  na  udzielenie  bonifikaty Kierownik  Referatu  ds.
Gospodarki Komunalnej, Nieruchomościami i Ochrony Środowiska – Joanna Kossakowska.

/załącznik nr 14/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały

c) Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę

w  sprawie wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego  w  Stanówku  wraz
z udziałem w gruncie i na udzielenie bonifikaty Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało
udział 15 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XI/102/2015
        /załącznik nr 15/

Ad punktu 13 porządku obrad 

a) informacje  ogłoszone przez  Prezesa  GUS w sprawie  średniej  ceny skupu żyta  za  okres
11 kwartałów będącej podstawą do naliczenia podatku rolnego na 2016 rok oraz w sprawie średniej
ceny  sprzedaży  drewna,  obliczonej  wg  średniej  ceny drewna  uzyskanej  przez  nadleśnictwa  za
pierwsze  trzy  kwartały  2015  r.  jako  podstawy  do  naliczenia  podatku  leśnego  na  2016  rok
przedstawił Skarbnik – Halina Redlin.
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/załącznik nr 16 i 17/

Przewodniczący Rady -  Zbigniew Przybysz  zapytał,  jaka  była  cena  żyta  w poprzednim
roku?

Skarbnik odpowiedziała, że poprzednia cena to 61,37 zł, obowiązywała taka kwota w roku
2015. Obniżenie podatku o 14,18 %.

Radny – Krzysztof Haber poprosił  radnych o przyjęcie  ceny żyta do naliczenia podatku
rolnego o 10% niższej od proponowanej kwoty przedstawionej przez GUS, Radny uzasadnił, że ten
rok w rolnictwie jest specyficzny, była susza, stwierdził, że większe gospodarstwa sobie poradzą,
ale dla  mniejszych gospodarstw sytuacja będzie trudna. Rolników małych żyjących w trudnych
warunkach jest bardzo dużo i myśli, ze to im pomoże zaoszczędzić parę groszy. Dla niektórych są to
duże pieniądze, to pokaże, że Burmistrz i Rada myśli o tych rolnikach, żeby Ci ludzie zobaczyli, ze
ktoś o nich myśli.

Radny – Krzysztof Haber złożył wniosek formalny o obniżenie podstawy ceny żyta będącej
podstawą do naliczenia podatku rolnego proponowanego przez Prezesa GUS o 10%.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz dodał, że Gmina żyje z podatków, zwłaszcza
tych wielkoobszarowych, obniżka dotyczyć powinna wszystkich, rolnicy wielkoobszarowi zyskają
najbardziej,  a  Gmina straci,  a  znając  Panią  Burmistrz  to  w indywidualnych przypadkach może
obniżyć  podatek,  natomiast  nie  można  obniżyć  tym  wielkoobszarowcom,  którzy  i  tak  zapłacą
o 15% mniej.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  zapytał,  czy  Pani  Skarbnik  jest  w  stanie
w przybliżeniu określić jak to wpłynie na zmianę budżetu taka 10% obniżka?

Skarbnik odpowiedziała, że będzie to kwota rzędu 150.000 zł. Poinformowała, że te środki
są gminie Dzierzgoń potrzebne, polityka podatkowa w Gminie kształtuje się następująco, podatek
rolny według obwieszczeni Prezesa GUS, podatek od nieruchomości płacą emeryci i renciści, od
działalności  gospodarczej,  od  gruntów  i  budynków  w  gminie  Dzierzgoń  obniżone  są  stawki
podatku, w pozostałym zakresie są stawki według obwieszczeń Ministra Finansów i Prezesa GUS.

Radny – Mirosław Szmigiel stwierdził, że Pani Skarbnik jest od pilnowania budżetu, ale nie
można  na  to  patrzeć  obiektywnie,  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  nie  występuje
o obniżkę  gdy są  normalne  warunki,  był  ogłoszony nabór  wniosków suszowych,  ale  jest  dużo
gospodarstw którzy nie złożyli wniosków, a też odczuli rolnicy suszę. Dużo rolników nie składało
wniosków dotyczących suszy, bo wiedzieli, że nie dostaną pomocy, nie zakwalifikowało się. Jest
dużo takich gospodarstw średnich, a wieloobszarowi płacą sumiennie co roku, poprosił radnych
o przychylne rozpatrzenie. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek formalny o obniżenie podstawy ceny
żyta  będącej  podstawą  do  naliczenia  podatku  rolnego  proponowanego  przez  Prezesa  GUS
o 10% który Rada przyjęła następującym stosunkiem głosów: 10 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”
przy 1 głosie „wstrzymującym się”. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

Skarbnik poinformowała, że nie ma przygotowanej przed sobą uchwały o obniżeniu ceny
skupu  żyta  do  konkretnych  wysokości,  którą  Rada  w  tym  przypadku  musi  podjąć,  poprosiła
o chwilę czasu aby przygotować projekt. 

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz,  jako  pracodawca,  potencjalny  inwestor,
poinformował,  że  jeśli  nie  zostanie  obniżony  podatek  od  nieruchomości  również  o  10%,  to
inwestycja  firmy KRAM w Dzierzgoniu zostanie wstrzymana. Rolnicy wielkoobszarowi zostają
zwolnieni, a dlaczego nie firma KRAM?

Skarbnik poinformowała, że przedstawi projekt uchwały o obniżeniu do konkretnych kwot.
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O godz. 19.05 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

O godz. 19.15 wznowiono obrady XI sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

projekt  uchwały  w  sprawie  obniżenia  ceny  skupu  żyta  do  ceny  wymiaru  podatku  rolnego
przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 18/

Skarbnik w projekcie uchwały uwzględniała, że z kwoty 53,75 za 1 kwintal obniżono do
kwoty 48,38 za 1 kwintal.

Skarbnik  poinformowała,  że  przedłożony został  projekt  budżetu  na  2016,  skalkulowane
zostały  dochody  wynikające  z  obwieszczenia  prezesa  GUSu,  Skarbnik  poprosiła
o odpowiedzialność Radę, na komisjach budżetowych trzeba będzie tą kwotę zabrać z jakiegoś
zadania. Nie można zwiększać deficytu.

Burmistrz dodała, że było wiele dyskusji na komisjach, wszystko zostało przyjęte, rolnictwo
w Gminie pięknie się rozwija, Burmistrz dodała, że była na spotkaniach gdzie rolnicy mówili, że
susza  ich  nie  spotkała,  spotkała  pojedyncze  gospodarstwa  rolne,  jeśli  są  takie  gospodarstwa,
Burmistrz ma prawo umarzać podatki, rozkładać na raty, obniżać i obiecała, że będzie to czynić.
Burmistrz cieszyła się, że plony w Gminie były rekordowe, sami rolnicy tak twierdzili, dodała, że to
Państwo  Radni  zdecydują,  na  każdej  sesji  jest  wiele  życzeń  i  potrzeb,  jest  zaplanowana  straż
pożarna, drogi, chodniki w całej Gminie są do wymiany. Burmistrz poinformowała, że jeśli będą
gospodarstwa,  które  dotknęła  susza,  to  obiecała  że  indywidualnie  będą  rozpatrywane,  decyzja
należy do radnych,  jeśli  zostaną  obniżone  podatki  to  trzeba  będzie  zaciągnąć  kredyt.  Będą  do
wykorzystania jeszcze środki unijne do których będzie potrzebny wkład własny.

Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę
w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do ceny wymiaru podatku rolnego Rada podjęła następującym
stosunkiem głosów: 8 głosów „za”, 7 głosów „przeciw”. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

W załączeniu uchwała Nr XI/103/2015

/załącznik nr 19/

b)
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawioną  informację w sprawie średniej

ceny sprzedaży  drewna,  obliczonej  wg  średniej  ceny  drewna  uzyskanej  przez  nadleśnictwa  za
pierwsze trzy kwartały 2015 r. jako podstawy do naliczenia podatku leśnego na 2016 rok, którą
Rada  przyjęła  następującym  stosunkiem  głosów:  14  „za”  przy  1  głosie  „wstrzymującym  się.”
W głosowaniu brało udział 15 radnych.

/załącznik nr 20/

Ad punktu 14 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości
przedstawił Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 21/
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b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.
c)

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  stwierdził,  że  Gmina  miała  przyciągać
inwestorów, że będzie proinwestycyjna, w tej chwili inwestorzy są wyrzucani. Rada, która obniża
jednym o 25% podatek, plony były wyjątkowo wysokie, Przewodniczący zapytał radnych w jaki
sposób  chcą  ściągnąć  inwestorów?  Przewodniczący  dodał,  że  będąc  przedsiębiorca,  patriotą
lokalnym, robi wszystko by przyjść do Dzierzgonia i stworzyć miejsca pracy, co najmniej 120 osób
z Dzierzgonia byłoby zatrudnionych,  miał  plany aby stworzyć  miejsca pracy w ciągu krótkiego
czasu,  dla  kilkudziesięciu  osób.  Dodał,  że  firma  musi  się  rozwijać,  musi  wybierać  rzeczy
atrakcyjniejsze.

Przewodniczący  Rady  złożył  wniosek  formalny  o  obniżenie  podatku  od  nieruchomości
o 25%.

Przewodniczący Rady –  Zbigniew Przybysz  poinformował,  że  pomaga  w  różny sposób
mieszkańcom Gminy, Klubowi Sportowemu, jedni korzystają inni nie korzystają, Przewodniczący
dodał, że nie szantażuje, stwierdził, że jest mu obojętne czy inwestuje w Ostrowcu, Pasłęku, czy
w Dzierzgoniu, to jest mój wybór, wnioskował o taką samą obniżkę dla wszystkich przedsiębiorców
dla takich, którzy zatrudniają 10 pracowników. Ta wysokość niech będzie 10%, ale co się stanie
z budżetem Gminy. Interesem jest Gmina. Rozumiał indywidualne przypadki, to co Pani Burmistrz
powiedziała, na pewno pomoże, ale nie rozumiał dlaczego niektórzy rolnicy mający dużo hektarów
mają płacić mniej do kasy Gminy, niż pozostali przedsiębiorcy.

Wniosek  formalny  by  podatek  od  nieruchomości,  tj.  pkt  „b”  związanych
z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych
na prowadzenie działalności gospodarczej – obniżenie o 10%.

Skarbnik poinformowała,  że  przedstawione w projekcie  podatki  od gruntów związanych
z prowadzeniem działalności są mniejsze o 23,6% w obwieszczeniu Ministra Finansów, a budynki
lub ich części o 14,7%. Patrząc na dane grupy rolników i np. emerytów, to nie jest to właściwa
polityka.

Radna – Wiesława Grzegowska poprosiła o zachowanie rozsądku, zastanawiała się skąd na
wszystko brać pieniądze. Gmina jest wspólna, wszystkich, to jest niepotrzebne. Dodała, że ludzie
się śmieją z radnych, że ciągle są kłótnie, stwierdziła, że trzeba zabrać się do pracy.

Skarbnik poprosiła o wycofanie wniosku formalnego.
Burmistrz tak jak prosiła na początku, aby pracować wspólnie i dążyć do rozwoju Gminy,

minął rok i poprosiła, aby pracować wspólnie i dbać o mieszkańców Gminy, prosiła żeby nie grać
politycznie, na takim poziomie nie można polityki uprawiać, Burmistrz prosiła o mądre życiowe
decyzje. To radni podejmują decyzje, burmistrz wykonuje. Burmistrz prosiła o podatek rolny, jest
tyle  w Gminie  do  zrobienia,  dodała,  żeby zrobić  dla  mieszkańców cokolwiek,  jeśli  obniży się
podatki, to nie zrobi się żadnej inwestycji, żeby nie było pieniędzy na inwestycje, może o to chodzi
żeby tej władzy się nie udało. Burmistrz poprosiła o rozsądek i wspólne działanie.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  stwierdził,  że  te  wszystkie  bardzo
emocjonalne  wystąpienia  wynikają  prawdopodobnie  z  frustracji  jakie  każdy  przeżywa,  padają
wielkie słowa, dosyć dosadne,  mocne, Wiceprzewodniczący nie rozumiał określenia „polityczne
rozgrywki”, bo tak jak Pani Burmistrz powiedziała, nie ma polityki na tym poziomie i zgodził się
z tym co większość osób myśli, Wiceprzewodniczący oznajmił, że Gmina jest nasza i powinno się
zrobić coś w tym kierunku żeby się rozwijała i każdemu prawdopodobnie na tym zależy, zatem
zapytał,  do  tej  pory,  przez  ten  rok  czasu,  co  Pani  Burmistrz  zrobiła  przez  ten  rok,  zwalniając
merytorycznych pracowników, „psując” (radny Ryszard Świder przeprosił za określenie, dodał, że
oczywiście  to  słowo wyrażone zostało  w cudzysłowie)  mechanizmy,  które  świetnie  prosperują,
przykładem jest Dom Kultury, RTI i wiele innych, dodał, że stworzyła Pani Burmistrz stanowisko
Zastępcy  Burmistrza,  przez  pewien  okres  czasu  płacona  było  dodatkowa  pensja,
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Wiceprzewodniczący powtórzył, że czas przestać psuć  i dopiero wziąć się do pracy, zauważył że
radna Grzegowska ma zupełnie rację mówiąc, „dość tego psucia, czas do pracy.”

Burmistrz poinformowała, że to mieszkańcy wybrali i gdyby nie chcieli zmian to zapewne
wybraliby  poprzednią  władzę,  jeśli  chodzi  o  to  co  Pani  Burmistrz  zrobiła,  to  przedstawi  na
następnej sesji w grudniu. Pani Burmistrz dodała, że bardzo jej przykro, że Wiceprzewodniczący
tak ocenia jej pracę, że wszystko zepsuła, jest to nie na miejscu.

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder dodał, że jest to jego subiektywna ocena.
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz oznajmił, że ma nadzieję, że zabrane będzie te

150.000 zł  z niepotrzebnych inwestycji,  szkół, z wiosek, gdzieś trzeba będzie to znaleźć,  mniej
pójdzie na drogi, na renowację, mniej pójdzie na malutkie wioski, gdzieś trzeba to zabrać. 

Radna  –  Emilia  Tkacz  zastanawiała  się,  co  będzie  przy  omawianiu  budżetu  i  analizie,
zapytała komu radni będą chcieli zabrać te 150.000 zł, skąd zabrać te pieniądze, dodała, że myśli że
radni są świadomi.

Radny – Mirosław Szmigiel oznajmił, że przykro słyszeć mu na sali takie słowa, Gmina żyje
rolnictwem, podatki płacone są od lat, nie rozumiał wypowiedzi na temat rolników, poprosił aby
przestać  robić  pewne  rozgrywki,  które  potwierdził  Pan  Przewodniczący  mówiąc,  że  „radny
Murawski był z nami a teraz zmienił zdanie, że jest z rolnikami”, jeśli Rada i Komisja Rolnictwa
taki wniosek postawiła, to znaczy, że takie były głosy od rolników, ale jeśli taka zapadła dyskusja,
to tak było stwierdzone.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz na wniosek Pani Burmistrz wycofał wcześniej
złożony wniosek formalny.

Przewodniczący Rady poinformował, że hipokryzja niektórych poraża Przewodniczącego,
rzeczywiście piękne słowa o wspólnym dobru, rozwoju Gminy, tylko „nie ruszaj mojej kieszeni” to
jest piękne. Przewodniczący dodał, że musi się zastanowić nad dalszą pomocą.

Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę
w sprawie określenia  wysokości  stawek podatku od nieruchomości, Rada podjęła  następującym
stosunkiem  głosów:  14  głosów  „za”  przy  1  głosie  „wstrzymującym  się”.
W głosowaniu brało udział 15 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XI/104/2015
        /załącznik nr 22/

Ad punktu 15 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wzorów  informacji  i  deklaracji  podatkowych
przedstawił Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 23/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały

d)        Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę

w  sprawie ustalenia  wzorów  informacji  i  deklaracji  podatkowych Rada  podjęła  jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 15 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XI/105/2015
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        /załącznik nr 24/
Ad punktu 16 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków
transportowych przedstawił Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 25/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały

c) Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę
w  sprawie określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych Rada  podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XI//106/2015
        /załącznik nr 26/

Ad punktu 17 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie opłaty targowej przedstawił Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 27/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały

c)         Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę

w sprawie opłaty targowej Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr XI/107/2015
        /załącznik nr 28/

Ad punktu 18 porządku obrad 

Burmistrz odniosła się do drogi na Jagiełły, to były naprawiane te drogi, na które starczyło
budżetu,  tak jak wcześniej  Pani Burmistrz wspominała,  drogi gminne są w bardzo złym stanie,
kończone jest przygotowywanie harmonogramu naprawy dróg w mieście i na wsiach. Wspólnie
z  sołtysami  będą  ustalane  kolejności  remontu  dróg.  Po kolei,  zgodnie  z  harmonogramem będą
naprawiane drogi.  Burmistrz  poinformowała,  że z tego co się  orientuje  ma być tam inwestycja
budowy  sklepu,  było  pozwolenie  na  budowę  wydane,  po  tej  inwestycji,  która  tam  powstanie
i dopiero wtedy zostanie naprawiona droga.

Burmistrz  poinformowała,  że  poprosiła  o  dokonanie  oceny  Panią  Sekretarz  i  poprosiła
o odpowiedź.

Sekretarz – Alicja Podlewska poinformowała, że pracuje w Urzędzie krótko, ale dokonała
oceny pod katem kilku miesięcy i zasięgnęła opinii innych osób z Urzędu odnośnie zaangażowania
na  tym  stanowisku  przez  okres  1  roku.  Sekretarz  poinformowała,  że  ocena  Pana
XXXXXXXXXXXX wynikała z obserwacji pracy na tym stanowisku, zaangażowania, spotkała się
z takimi opiniami ze strony innych osób, efektywność jego pracy nie była najlepsza, stanowisko to
było związane  z zadaniami sportu, kultury, ochrony zdrowia, przy odbiorze dokumentów zostało to
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zweryfikowane, panował bałagan w dokumentach i niewielkie zaangażowanie, dokumenty są tego
potwierdzeniem. Dodała, że jest to przykre w przypadku ludzi , którzy pracują długo w Urzędzie.
Sekretarz wyraziła nadzieję, że nowa osoba będzie te zadania wykonywała lepiej, w tej chwili nikt
nie jest w stanie tego ocenić, bo takiej osoby nie ma. 

Burmistrz  odpowiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  wypłaty i  remonty w szkołach,  to  w każdej
placówce były w budżecie  zaplanowane kwoty na remonty,  te  remonty w szkołach się  odbyły,
w przedszkolu instalacja elektryczna została wymieniona na kwotę ok. 100.000 zł, w gimnazjum
wymieniono podłogi na kwotę prawie 50.000 zł, w Bruku wykonano remont dolnego korytarza,
klasy,  sekretariatu,  gabinetu  dyrektora  za  kwotę  około  40.000  zł,  w  Szkole  Podstawowej
w Dzierzgoniu wyremontowano salę sportową bez parkietu na kwotę 60.000 zł.

 Burmistrz poinformowała, że szkoła ma zabezpieczone środki na wypłaty i jeżeli zabraknie,
to taki wniosek złożyła Szkoła Podstawowa w Dzierzgoniu na kwotę 75.000 zł i Gmina nie dopuści
do  tego,  aby  nauczyciele  nie  otrzymali  wynagrodzenia.  Burmistrz  dodała,  że  jest  daleka  od
przekazywania takich informacji, ze zabraknie pieniędzy na wynagrodzenia. Burmistrz dodała, że
w budżecie na oświatę jest ponad 12.000.000 zł, do subwencji dołożono 6.000.000 zł.

Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Dzierzgoniu  –  Sławomir  Erber  odniósł  się  do  pytań,
zarzutów odnośnie placówki i osoby dyrektora, przyznaje że wyartykułował takie słowa, że ma
kłopoty finansowe na spotkaniu z radą rodziców, z tym, że słowa zostały wyrwane z kontekstu,
ponieważ ktoś kto o tym powiedział, zapomniał dodać informację, że jak zawsze wspomoże szkołę
organ  prowadzący.  Dyrektor  poinformował,  że  ma  problemy finansowe  i  że  rada  rodziców w
pewnym sensie tworzy plan finansowy, dodał na spotkaniu, że zwróci się do organu prowadzącego
o  pomoc.  Dyrektor  myślał,  że  rada  rodziców  powinna  wiedzieć  o  takich  sprawach.  Dyrektor
poinformował, że jeśli chodzi o remonty to zaplanował remont sali gimnastycznej na ponad 60.000
zł  z  kosztorysu  wynikało,  otrzymał  mniej  pieniędzy  tj.  kwotę  40.000  zł,  ale  przy  pomocy
sponsorów,  w tym Pana Przewodniczącego udało  się  zrobić  więcej,  napisał  do  SANEPIDu,  że
w kolejnym roku zostaną  zrobione  dalsze  rzeczy,  ponieważ nie  wszystko zostało wykonane ze
względu na problemy finansowe, radni nie zostali poinformowani, że takie problemy  budżetem już
w latach poprzednich były i Gmina zawsze pomagała, dlatego nie rozumie skąd pojawił się ten
problem.

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dzierzgoniu – Sławomir Erber poruszył problem łączenia
klas – łączenie klas jest to sprawa naturalna, dochodzi do rotacji między uczniami, klasy kruszą się,
przy kruszeniu się klas, tworzenie klas typu 17 osób to absurd, Dyrektor dodał, że musi myśleć nie
tylko o zatrudnieniu poszczególnych pracowników, ale też o tym, żeby odciążyć budżet Gminy,
musi takie rzeczy zaprojektować, zrobiony został taki plan na przyszły rok i może on też runąć
w związku z planami partii rządzącej, a takie plany podyktowane są również planami kadrowymi.

Przewodniczący  Rady  –  Zbigniew  Przybysz  oznajmił,  że  budżet  jest  nieuchwalony
i prawdopodobnie będzie to kwota mniejsza, ze względów na obniżenie podatku rolnego.

Burmistrz  odniosła  się  do  oświaty,  że  zależy  jej  na  rozwoju  edukacji  w  Gminie,  są
rozporządzenia, przepisy, w których jest mowa o ilości uczniów w klasach. Nie będzie oddziałów
36 osobowych, ponieważ prawo na to nie pozwala. Burmistrz poprosiła o spokój, żadne cięcia nie
są  planowane  i  ma  nadzieję,  że  edukacja  z  roku  na  rok  będzie  coraz  lepsza.  Jest  współpraca
odnośnie przygotowania zajęć dla poszczególnych oddziałów. 

Radna – Emilia Tkacz poprosiła Dyrektora o uspokojenie rodziców w tej sprawie.
Dyrektor  poinformował,  że  uspokoić  może,  ale  nie  może  niczego  deklarować,  sytuacja

w szkołach jest bardzo płynna.
Radna  –  Wiesława  Grzegowska  dodała,  że  nie  powiedziała  nic  w złym kontekście,  ale

rodzice  byli  zaniepokojeni  i  poprosiła  żeby  uspokajać  i  ważyć  słowa,  radna  dodała,  że  miała
telefony, że nie starczy pieniędzy, ludzie byli wystraszeni.

Burmistrz poinformowała, że jeśli chodzi o sprzedaż działek, to radny Ryszard Świder się
pomylił, jeśli chodzi o dwa miejsca, jeśli chodzi o stację paliw to będzie inwestowała, przygotowują
pozwolenia na budowę, wiec to będzie zrobione, a akty notarialne podpisane w Olsztynie dotyczą
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całkiem innych działek i gruntów. Burmistrz poinformowała, że przedstawi szczegółowe informację
na piśmie. 

Kierownik  –  Joanna  Kossakowska  poinformowała,  że  z  firmą  ECO  jest  nowa  umowa
zawarta,  która  obowiązuje  od  1  października  br.  Pani  Burmistrz  rozmawiała  z  firmą  odnośnie
zmniejszenia zamawianej mocy cieplnej, poprzednia umowa obowiązywała od 2001 roku, nie była
aneksowana, była zamówiona moc cieplna o mocy 90 kW, a obecnie 70 kW, jest to wyliczone na
podstawie zużycia i faktur, a jeśli chodzi o oszczędność to jest to kwota 3.000 zł rocznie, umowa
jest zawarta na czas nieokreślony. Obowiązuje 3 – miesięczne wypowiedzenie.

Sekretarz – Alicja Podlewska poinformowała, że nie będzie Zastępcy Burmistrza, ponieważ
został oddelegowany do spółki ZGKiM Pan Piotr Klein, w związku z pracą i nieobecnością Pani
Burmistrz, mogą pojawiać się problemy, w dniu 13 listopada br. Sekretarz Alicja Podlewska została
upoważniona  do  podpisywania  dokumentów.  Dodała,  że  pracownicy  będą  informować  o  tych
zmianach.

Kierownik – Joanna Kossakowska poinformowała,  że na Wzgórzu podjęte  zostały prace
konserwacyjne,  ponieważ  są  zadaszenia  i  ze  względów  atmosferycznych  jedynie  tam  można
wymieniać  elementy  i  je  naprawiać,  jest  wiele  elementów  do  wymiany,  na  wiosnę  zostanie
wszystko  naprawione.  Kierownik  dodała,  że  na  skwerku  jest  dużo  aktów  wandalizmu,  punkty
świetlne niskie są powyrywane, ławki połamane, Kierownik zaapelowała do mieszkańców i dodała,
że jest monitoring i Gmina będzie dochodzić i szukać sprawców.

Burmistrz poinformowała, odnośnie sprzedaży gruntu w Bągarcie i kwoty z tego tytułu, to
będzie analiza przyszłorocznego budżetu i będzie decyzja co zostanie zrobione.

Burmistrz poinformowała, że jeśli chodzi o przejecie gruntu od Agencji Rolnej to złożona
została  dokumentacja,  trzeba  pisać  pisma  uzupełniające,  ponieważ  nie  ma  części  dokumentów,
część jest w Sztumie, część w Nowym Dworze, następuje wymiana tych dokumentów, czeka na
decyzję z województwa. 

Burmistrz  oznajmiła,  że jeśli  chodzi  o  korzystanie  z  majątku Gminy,  to  tak,  w czerwcu
podpisane zostały 2 umowy dzierżawy, jedną ze spółką Żwir, która zajmuje się wydobyciem piasku,
chodziło o to, że biura z których korzystali przez wiele lat, nie było umowy dzierżawy, więc od
czerwca spółka Żwir płaci czynsz według metrów 1000 zł, więc można obliczyć, że przez okres 10
lat to kwota utracona to ok. 120.000 zł, również podpisana została umowa ze spółką wodną, która
ma swoje warsztaty przy ZGKiM o powierzchni 200 metrów, kwota dzierżawy to ok. 1500 zł.

Prezes  ZGKiM  –  Piotr  Klein  poinformował,  że  to  nie  jest  rozbudowa  tylko  remont
pomieszczeń, była decyzja Sanepidu odnośnie tych pomieszczeń, ale w ciągu 2 tygodni powinno się
to zakończyć.

 Prezes ZGKiM – Piotr Klein poinformował, że umów z właścicielami nieruchomości, było
około 90 do tej pory i jeszcze z lat gdy był to Zakład Budżetowy, zmienionych zostało 114 umów
na nowe, to jest połowa tego co Zakład chce osiągnąć, na chwilę obecną jest to przychód rzędu
10.000 zł. Prezes dodał, że  ma nadzieję, ze te wpływy pomogą.

Z-ca Kierownika RTI – Jerzy Sulim poinformował, że jeśli chodzi o teren Bruku, to teren
który został zagospodarowany na boisko jako element rekreacyjny, jest to teren agencyjny i aby
móc  przekazać  do  gminy,  to  musi  być  studium  uwarunkowań  zagospodarowania,  które  jest
w trakcie realizacji,  w pierwotnej wersji  zostało zaakceptowane, ale wprowadzono kilka zmian,
musi być to uchwalone studium i musi to potrwać

Burmistrz dodała, że są to grunty rolne i to może nie być takie proste. Trzeba być dobrej
myśli.

Radny – Mieczysław Link stwierdził, że może nie być zgody na przeklasyfikowanie tych
gruntów.

Burmistrz odpowiedziała na pytanie odnośnie pediatry i poinformowała, że na razie nic nie
powie na tą chwile, ponieważ będą ustalenia i prowadzone rozmowy, lekarki muszą zobaczyć czy
będą zmiany w kontraktach.

Burmistrz poinformowała, że jeśli chodzi o ekrany w Pachołach, to były pisma kierowane
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do Starostwa Powiatowego, nie było żadnej odpowiedzi, wystąpiono na piśmie o to, czy będą przy
przedszkolu  parkingi,  poinformowali,  że  tego  nie  będzie,  zrobią  tylko  przejścia  dla  pieszych
i wymalują przystanek, ponieważ jest to zbyt duży koszt, Starostwo ma dać odpowiedź na piśmie,
Starosta obiecał, że ekrany będą.

Burmistrz dodała, że Starosta zwrócił się z prośbą, żeby dofinansować budowę parkingu
przy  przedszkolu,  chociaż  jest  to  droga  powiatowa,  dodała,  że  na  WTZ  Gmina  Dzierzgoń
przekazuje 200.000 zł, mimo, że jest to zadanie Powiatu, Burmistrz stwierdziła, że do wszystkiego
nie jest w stanie się dołożyć.

Ad punktu 19 porządku obrad 

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  odczytał  oświadczenie  grupy  radnych
odnośnie wypowiedzi Przewodniczącego Rady – Zbigniewa Przybysza podczas obchodów Święta
Niepodległości w dniu 11 listopada 2015 roku.

/załącznik nr 29/

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder  odczytał oświadczenie w sprawie wystąpienia
Pana Zbigniewa Przybysza – Przewodniczącego Rady na X sesji Rady Miejskiej odnośnie 
wystąpienia z Powiatu Sztumskiego – pismo skierowane od  Pana Zbigniewa Zwolenkiewicza.

/załącznik nr 30/

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz odniósł się do pisma i powtórzył, że nie tylko
gminy występują do innych powiatów, każdy słaby podmiot łączy się w większy żeby mieć większą
siłę, rzeczywiście walka z bezrobociem była ich domeną, to rzeczywiście urzędy są pełne, Ci ludzie
mają stanowiska pracy, czy to ma bezpośrednio wpływ na rozwój całego naszego otoczenia, raczej
nie, ponieważ te osoby, te kadry są raczej etatami, które konsumują to co tworzy społeczeństwo
i dalej Przewodniczący stoi na stanowisku, że żeby być silniejszym należy się jednoczyć w większe
organizmy, dalej stoi na stanowisku, że Powiat Sztum na pewno nie spełnia swoich zadań, ostatni
przykład, że nie stać to Starostowo, ten Powiat na zbudowanie przystanków, to Gmina daje 200.000
zł na WTZ, wyręczając obowiązku Powiatu, bo Powiat daje 30.000 zł. Przewodniczący zastanawiał
się ile można walczyć o ekrany.

Przewodniczący  Rady –  Zbigniew Przybysz  odczytał  pismo  Samorządu  Uczniowskiego
Zespołu Szkół w Dzierzgoniu.

/załącznik nr 31/

Przewodniczący Rady stwierdził, że nie to, że szkoła źle uczy, ta szkoła nie uczy, jest tam
brak nauczania, w zdaniu zawartym w piśmie, ta szkoła ucząca ślusarzy, tokarzy nie uczy rysunku
technicznego, Przewodniczący Rady potwierdził to co powiedział na poprzedniej sesji, że powinno
się rozmawiać o wyjściu z powiatu. Jeśli chodzi o Święto Niepodległości to Przewodniczący dodał,
że mówił od siebie, nie jako Przewodniczący Rady Miejskiej w Dzierzgoniu. Uczniowie, którzy
podpisali pismo potwierdzili to, że w tej szkole nie ma nauczania. 

Radna – Wiesława Grzegowska zastanawiała się, czy wypowiedzi Pana Przewodniczącego
odnośnie wyjścia z Powiatu są przyczyną braku pieniędzy na ekrany i parking koło przedszkola?
Radna poprosiła Przewodniczącą Rady Powiatu o zapytanie w tej  sprawy Starostę – Wojciecha
Cymerysa.

Przewodnicząca  Rady  Powiatu  –  Jolanta  Szewczun  oznajmiła,  że  Pani  Burmistrz  dziś
powiedziała, że ekrany w Prakwicach będą zamontowane, ustali datę ze Starostą jeśli radni chcą
takiego  zobowiązania  i  poinformuje.  Poinformowała,  że  nie  pracuje  zawodowo  w  Starostwie.
Będzie to zrobione w tym roku, jeśli tak powiedział Starosta.
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Burmistrz zapytała co z parkingiem przy przedszkolu?
Przewodnicząca Rady Powiatu – Jolanta Szewczun oznajmiła, że była świadkiem wspólnej

rozmowy na spotkaniu z wójtami, komentarz wójta Mikołajek Pomorskich jest podsumowaniem, że
jest to wasze przedszkole, więc jak potrzebujecie to zróbcie, Starosta poinformował, że przebudowa
tego parkingu jest inwestycją więc zlecono wykonanie kosztorysu, na 4 pojazdy wyszło 70.000 zł.,
zapytała czy to jest zasadna decyzja? Generalnie nie było to jeszcze ujęte w budżecie, od początku
Starosta twierdzi, że tam miały być wymalowane tylko pasy umożliwiające stawianie samochodów
i zabezpieczenie tego terenu do przywozu dzieci. Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że
wniosku w tej sprawie nie widziała.

Burmistrz oznajmiła, że rozmowy i ustalenia na temat parkingów były już w wakacje, były
decyzje,  były  wyrysowane  projekty,  powiedzieli,  że  do  15  września  2015  roku  miało  być  to
wszystko zrobione, raptownie okazało się że nie będzie, że inwestycja, jeśli Starosta przychodzi
i prosi o dofinansowanie, to poinformowała, że w budżecie już nie ma środków, Gmina Dzierzgoń
dokłada 200.000 zł to WTZ, Burmistrz dodała, że uświadomiła wójtowi jaka to jest droga, jaka to
sytuacja  i  jakie  niebezpieczeństwo  i  oczywiście  przyznał  rację.  Burmistrz  poinformowała,  że
w budżecie na 2016 zaplanowano 550.000 zł na drogi powiatowe. Są drogi gminne, do których też
można dołożyć.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zapytał czy pani Szewczun słyszała, że donieśli
do prokuratury że Gmina wylała trochę asfaltu na nie swoim gruncie. 

Mieszkaniec  Gminy  Dzierzgoń  zapytał  ile  pieniędzy  Powiat  przekazał  na  wszystkie
inwestycje w gminie Dzierzgoń w tamtym roku a ile w tym roku, kiedy Pani Burmistrz przejęła
władzę, będzie porównanie jaka była współpraca z poprzednią władzą i Starostwem, a jaka jest
współpraca z obecną, dodał że w Starostwie nie robi się nic, bardzo mało. Dodał, że jest za tym, aby
z tego Powiatu wystąpić, ponieważ nic z tego nie ma.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zaproponował aby rozmawiać z mieszkańcami
w domach o korzyściach i  czy powinniśmy pozostać w powiecie sztumskim. Koszt utrzymania
administracji powiatowej, zamiast na 5 gmin, spadają na jedną.

Mieszkaniec Gminy poprosił o wspomnianą wcześniej analizę.
Burmistrz poinformowała, że wystąpi z taką prośbą. 
Radny – Mirosław Szmigiel jest na tej sesji przykład jak niekiedy układa się ta współpraca

z powiatem, najważniejsze jest bezpieczeństwo dzieci i jeśli jest problem, to trzeba ze starostwem
o tym rozmawiać.

Przewodniczący  Osiedla  Nr  3  -Ryszard  Karabin  wyraził  oburzenie  odnośnie  dzisiejszej
dyskusji,  Gmina  żyje  rolnictwem,  czyli  Gminę  naszą  utrzymuje  rolnictwo  i  to  jest
odpowiedzialność, zabierając 10% czuje się upokorzony jako mieszkaniec, nie ma takiej swobody
i  możliwości,  ze  ktoś  mu  podaruje  10%  zwolnienia  z  podatku,  pogratulował  wyboru  radnym
i życzył żeby wyborcy z tego rozliczyli radnych.

Ad punktu 20 porządku obrad 

Komunikat Przewodniczącego Rady został zrealizowany w punkcie 19 porządku obrad. 

Ad punktu 21 porządku obrad 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz.
20:40 zamknął XI sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                           Przewodniczący Rady

Monika Redlin                      Zbigniew Przybysz
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